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 Ä R E N D E L I S T A / K A L L E L S E  
 Kommunstyrelsen 

  2025-03-04 
 

 

1. Upprop  
 

2. Val av protokollsjusterare  
Ärendet i korthet 
Förslag digital signering: Tisdag 11 mars kl 14.30.  
 

3. Inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i 
Olsfors och Töllsjö - information (KS2025/25) 

Anna Lund, plan- och 
exploateringschef 13:00 

 
4. Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 m.fl (KS2024/311) Erika Eliasson, 

samhällsplanerare 13:30 
 

5. Ansökan om planbesked, Flässjum 1:7 (KS2025/5) Anna Dahlbäck, 
planarkitekt 13:45 

 
6. Försäljning Råddeby 1:10 (KS2025/24) Karl Fjällglim, 

exploateringsingenjör 
14:00 

 
7. Uppföljning av samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024 

(KS2025/14) 
Kristina Sunebrand, 
folkhälsostrateg 14:15 

 
8. Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt (kf 

fattar slutligt beslut) (KS2025/22) 
Suzanna Bengtsson, 
kanslichef/kommunsekret
erare, Samanta Kruse, 
GIS-samordnare 14:45 

 
9. Årsrapport 2024, kommunstyrelsen - information (inga 

handlingar) 
Daniel Aronsson, 
ekonomichef 15:15 

 

10. Svar på motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets 
reception (kf fattar slutligt beslut) (KS2024/34) 

Ulrika Borg, HR-chef 
15:45 

 
11. Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente (kf 

fattar slutligt beslut) (KS2024/247) 
 

 
12. Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser (kf 

fattar slutligt beslut) (KS2024/312) 
 

 
13. Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad 

arbetsinkomst för förtroendevalda (kf fattar slutligt beslut) 
(KS2024/225) 
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 Kommunstyrelsen 

  2025-03-04 
 

 

 
14. Svar på motion (FR) gällande AI inom den kommunala 

verksamheten (kf fattar slutligt beslut) (KS2024/279) 
 

 
15. Svar på medborgarförslag om att den palestinska flaggan 

hissas utanför kommunhuset (KS2024/307) 
 

 
16. Uppdrag om upprättande av reglemente för Åsastugorna (kf 

fattar slutligt beslut) (KS2025/32) 
 

 
17. Redovisning av delegeringsbeslut  

Ärendet i korthet 
Protokoll 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll finns på Bollebygds kommuns hemsida: 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-02-18. 
 

18. Meddelanden  
Anmälningar 

• KS2025/1-2    Beslut om verksamhetsplan och budget 2025 för bygg- och 
miljönämnden 

• KS2025/1-3    Beslut om behovsutredning för miljö- och hälsoskydd samt 
livsmedel 2025-2027 

• KS2025/1-9    Skrivelse om Åsasugorna 
• KS2020/218-7    Skrivelse från fackliga representanter om heltid som norm 
• KS2020/164-30    Protokoll uppsiktsplikt mot annan nämnd, bygg- och 

miljönämnden 
19. Information från politiska uppdrag (inga handlingar)  

 

20. Kommundirektören informerar (inga handlingar)  
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3.  Inventering av möjlig kommunal mark för 
bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö - 
information  KS2025/25 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

§12     KS2025/25 

 
Inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i 
Olsfors och Töllsjö  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen lägger information om inventering av möjlig kommunal mark för 
bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö till handlingarna. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har gett förvaltningen i uppdrag att genomföra en inventering 
av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö. 
Förvaltningen har tittat på kommunal mark i huvudsak men även på mindre 
områden av privatägd mark som har potential. Inventeringen har gjorts genom att 
studera gällande strategiska dokument och gällande detaljplaner samt de 
utredningar och lokaliseringsstudier som redan gjorts för respektive område. 
  
De båda tätorterna har olika utmaningar när det kommer till bostadsbyggande. I 
Olsfors försvåras nybyggnation av det kuperade landskapet och sedan tidigare 
identifierade naturvärden. I Töllsjö utgörs istället mycket av den utpekade marken 
av jordbruksmark. Byggnation på jordbruksmark kräver att lokaliseringsutredning 
genomförs, och det går inte att på förhand säga säkert att byggnation av 
jordbruksmarken är juridiskt möjligt. Trots detta finns det en förhållandevis stor 
mängd platser där nya bostäder skulle kunna placeras runtom i såväl Olsfors som 
Töllsjö. Det som dock försvårar byggnation är allra främst den ekonomiska 
aspekten, då försäljning i de allra flesta fallen förutsätter att ändring av gällande 
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sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

detaljplan eller ny detaljplan. Detta bedöms vara mer kostsamt än vad en 
försäljning av tomter skulle generera i vinst. 
  
En ändring av gällande detaljplan i Olsfors längs med Boråsvägen skulle vara 
förmånligt för de boende och kan potentiellt resultera i fler tomter genom 
avstyckning, men då kommunen inte äger marken skulle detta inte generera 
några intäkter alls. Den sedan tidigare planlagda, kommunalägda fastigheten 
längs med Tallgränd skulle kunna gå ut för försäljning. Fastigheten är ganska 
kuperad, men bedöms ändå möjlig att bygga på. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det finns begränsade ekonomiska 
förutsättningar att upprätta detaljplan i Olsfors i dagsläget. Kostnaderna bedöms 
överstiga möjlighet till intäkt. Ändring av detaljplan i Olsfors medför mindre 
kostnader för kommunen, men innebär ingen intäkt. Försäljning av befintliga 
tomter i Olsfors är möjlig till viss del där teknisk infrastruktur finns. Där teknisk 
infrastruktur ej finns bedöms försäljning inte som möjlig i 
dagsläget. Förvaltningen bedömer att det finns begränsade ekonomiska 
förutsättningar att upprätta detaljplan i Töllsjö i dagsläget. Kostnaderna bedöms 
överstiga möjlighet till intäkt. Försäljning av befintlig tomt i Töllsjö är möjlig. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det finns möjlighet till 
bostadsbyggnation i Olsfors genom försäljning av tomter samt upprättande av 
detaljplan eller ändring av detaljplan. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lägger information om inventering av möjlig kommunal mark för 
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bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö 
 Information, mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö, inventering 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Inventering av möjlig kommunal 
mark för bostadsbyggande i Olsfors 
och Töllsjö 
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Upprättad av Plan- och exploateringsenheten 

Kommunstyrelseförvaltningen 2025-01-30 

 

KS2025/25 

 

 

Uppdrag och metod 
Kommunstyrelseförvaltningen fick 2025-01-28 i uppdrag att ta fram en 
inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö. 

Kommunstyrelseförvaltningen har i huvudsak tittat på kommunalägd mark, men 
har i vissa fall även inkluderat mindre områden av privatägd mark. Inventeringen 
har gjorts genom att studera gällande strategiska dokument och gällande 
detaljplaner samt de utredningar och lokaliseringsstudier som redan gjorts för 
respektive område. 

Inventering Olsfors 
Översiktsplanen 
Befintlig bostadsbebyggelse är främst lokaliserad till norra delen av tätorten. 
Översiktsplanen föreslår två utvecklingsstrategier för Olsfors: (T2) förtätning inom 
befintligt nät med cirka 100 bostäder och (TU2) omvandling av industrimark till 
bostäder och handel. 

I utvecklingsstrategi T2 föreslås att huvuddelen av de nya bostäderna lokaliseras 
till de norra delarna av orten där det redan finns ett väl utbyggt vägnät. Det kan 
även finnas möjligheter till förtätning i Lövaslätt söderut. Inom det befintliga 
bebyggelseområdet bedöms cirka 100 bostäder kunna byggas. 

I utvecklingsstrategi TU2 föreslås att den centrala delen av industriområdet i 
Olsfors, längs väg 1757, omvandlas till handel och bostäder. Industriområdet ger 
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ett enformigt intryck och orten skulle tillföras många kvaliteter om de centrala 
delarna kunde göras mer levande. Det finns dock flera aspekter som måste 
undersökas vidare, bland annat förekomst av markföroreningar och bullernivåer 
från väg 1757.  

 
Karta 1. Översiktsplanens föreslagna utveckling i Olsfors. 

Förslag på mark att utveckla i Olsfors 
På karta 2 nedan pekats möjliga lokaliseringar av bostäder ut i grönt. Rutor i grönt 
beskriver möjligheter eller ger allmän info om en plats förutsättningar. Rutor i 
orange beskriver utmaningar i området. 

 

 

 

 

 

 

Karta 2, Möjliga lokaliseringar av nya tomter i Olsfors samt vissa försvårande förutsättningar.
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De allra flesta av de potentiella tomter som identifieras vid inventeringen är 
lokaliserade i tätortens norra del, vilket är i linje med gällande översiktsplan. 
Därtill har även fem tomter kunnat identifieras längs med Boråsvägen där en 
planändring skulle kunna möjliggöra för att dessa styckas av från nuvarande 
fastigheter. 

Att göra en detaljplaneändring för att möjliggöra avstyckning längs med 
Boråsvägen är den planändring som antas vara minst kostsam. Då kommunen 
inte äger marken här skulle planändringen dock inte generera några inkomster. 
Övriga lokaliseringar, bortsett från de tre tomter som redan är planlagda och 
avstyckade, kommer antagligen kräva att helt nya detaljplaner tas fram. Detta 
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innebär en mer kostsam process än vid ändring av detaljplan, eftersom det ställer 
krav på att fler utredningar tas fram. 

Ändring av detaljplanen längs Boråsvägen har dock ett par andra fördelar, mer än 
att det möjliggör avstyckning. På karta 3 är möjliga tomter längs Boråsvägen 
utpekade i rött. 

Där en 1:a är placerad längs med Boråsvägen, pekar detaljplanen ut allmän 
platsmark på mark som i realiteten används som trädgård idag. Vid en 
planändring kan denna mark göras om till kvartsmark, då det inte är lämpligt att 
kommunen står som ägare för mark som används för privat bruk. 

2:an pekar ut tre byggnader som idag är planstridiga, då de redan när planen 
antogs var placerade på prickmark. Därmed kan inga bygglov utfärdas för 
eventuella renoveringar eller utbyggnader av dessa hus, och de får heller inte 
byggas upp igen vid exempelvis en brand. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Karta 3, Ett urklipp från gällande detaljplan (byggnadsplan) för Olsfors tätort.
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Vad gäller de tomter som sedan tidigare är planlagda och avstyckade är det 
främst en av de tre tomterna som är aktuella. Fastigheten närmast Tallgränd har 
potential att byggas ut då det redan finns existerande infrastruktur på platsen. 
Gatan markerad i blått på karta 4 är däremot aldrig utbyggd, och därmed har de 
två andra fastigheterna ingen tillgänglig infrastruktur. Detta kombinerat med 
förhållandevis stark kupering bidrar till förutsättningar som bidrar till kostnader 
och i förlängningen försvårar försäljning.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Karta 4. Planlagda och avstyckade tomter är markerade i rött. Vägen markerad i blått har aldrig byggts ut.
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Inventering i Töllsjö 
Översiktsplanen 
Bostadsbyggelsen i Töllsjö är centrerad kring korsningen Bollebygdsvägen-
Horssaredsvägen, där skola, mataffär och kyrka är lokaliserad. I gällande 
översiktsplan bedöms det finnas möjlighet till ny bebyggelse inom nuvarande 
tätort (T4) om cirka 50 bostäder, där det redan finns ett utbyggt vägnät. Här finns 
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ett vattenskyddsområde som begränsar användningen något, nya bostäder kan 
dock tillkomma. I norra delen av samhället föreslås ett utbyggnadsområde (TÄ3) 
som kan anslutas till det befintliga vägnätet och rymma runt 25 bostäder. 

 
Karta 5. Översiktsplanens föreslagna utveckling i Töllsjö. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommentar [EE1]:  Visste inte att detta 
fanns, har mejlat BoM för att fråga vad detta 
innebär i praktiken för bostadsbyggande. 
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Förslag på mark att utveckla i Töllsjö 
På karta 6 nedan pekats möjliga lokaliseringar av bostäder ut i grönt. Rutor i grönt 
beskriver möjligheter eller ger allmän info om en plats förutsättningar. Rutor i 
orange beskriver utmaningar i området. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Karta 6. Möjliga lokaliseringar av nya tomter i Töllsjö samt vissa försvårande förutsättningar.
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De potentiella tomter som identifierats vid inventering av Töllsjö är utspridda 
runtom i tätorten. Samtliga är i enlighet med översiktsplanens föreslagna 
utveckling. 

En stor andel av de utpekade tomterna är på mark som skulle kunna klassas som 
”brukningsbar jordbruksmark”, vilket innebär att den skyddas från förändrad 
markanvändning genom lag. I vissa fall kan byggnation ändå tillåtas, men det som 
kan konstateras är att ytterligare en utredning måste bekostas som en del av 
detaljplaneprocessen samt att det finns risk att planen i slutändan inte antas.  

Tre tomter är utpekade i nordvästra delen av tätorten, men här finns idag lekplats 
och gångbana där barnen på ett säkert sätt kan ta sig till skolan. Dessa värden 
riskerar att gå förlorade vid en eventuell byggnation. 

De fyra tomter som sedan tidigare är planlagda och avstyckade möjliggör för 
bostadsbyggnation i Töllsjö. Att dessa ännu inte bebyggts tyder dock på att 
efterfrågan på tomter i området är begränsat. De två tomter i nordöstra delen av 
Töllsjö skulle kunna realiseras, men om tomter på samma gata ännu inte 
bebyggts finns risk att inte heller dessa säljs efter planläggning. Därtill krävs ett 
platsbesök för att säkerställa att tomterna inte är alltför kuperade innan beslut 
fattas i frågan. 

Slutsatser 
De båda tätorterna har olika utmaningar när det kommer till bostadsbyggande. I 
Olsfors försvåras nybyggnation av det kuperade landskapet och sedan tidigare 
identifierade naturvärden. I Töllsjö utgörs istället mycket av den utpekade marken 
av jordbruksmark. Byggnation på jordbruksmark kräver att lokaliseringsutredning 
genomförs, och det går inte att på förhand säga säkert att byggnation av 
jordbruksmarken är juridiskt möjligt. 

Trots detta finns det en förhållandevis stor mängd platser där nya bostäder skulle 
kunna placeras runtom i såväl Olsfors som Töllsjö. Det som dock försvårar 
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byggnation är allra främst den ekonomiska aspekten, då försäljning i de allra 
flesta fallen förutsätter att ändring av gällande detaljplan eller ny detaljplan. 
Detta bedöms vara mer kostsamt än vad en försäljning av tomter skulle generera 
i vinst. 

En ändring av gällande detaljplan i Olsfors längs med Boråsvägen skulle vara 
förmånligt för de boende och kan potentiellt resultera i fler tomter genom 
avstyckning, men då kommunen inte äger marken skulle detta inte generera 
några intäkter alls. 

Den sedan tidigare planlagda, kommunalägda fastigheten längs med Tallgränd 
skulle kunna gå ut för försäljning. Fastigheten är ganska kuperad, men bedöms 
ändå möjlig att bygga på. 
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4.  Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 
m.fl  KS2024/311 
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§11     KS2024/311 

 
Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 m.fl  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger ett positivt planbesked för fastigheten Flässjum 12:75 och 
Flässjum 12:90. 
 

Ärendet 
Syftet med ett planbesked är att ge den sökande besked om kommunen anser att 
det är lämpligt att starta upp ett detaljplanearbete. Det är först i själva 
detaljplaneprocessen som platsen och dess markanvändning utreds, 
planbeskedet är endast en första bedömning. Bedömningen som görs i samband 
med planbesked utgår från Plan- och Bygglagen, och fokuserar främst på 
platsens fysiska förutsättningar. Ett planbesked är inte bindande och kan inte 
överklagas. 
  
Planbeskedsansökan inkom 2024-11-25. Planenheten begärde komplettering och 
ärendet ansågs vara komplett 2024-11-26. Planbesked ska ges senast 2025-03-
26. I ansökan föreslås att beteckningen som skyddar kulturmiljön tas bort och att 
prickmark som omger villan och förhindrar byggnation tas bort. Exploatören är fri 
att påbörja planarbetet så snart plankostnadsavtalet är undertecknat. Plan- och 
exploateringsavdelningen är fortsatt ansvarig för granskning av planen, vilket de 
kommer göra i mån av tid. När planen beräknas antas beror en rad olika faktorer, 
men uppskattningsvis skulle en detaljplan kunna antas någon gång under 2026. 
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Detaljplanen ska enligt ansökan vara exploatörsdriven. Detta innebär att 
exploatören står för samtliga kostnader under detaljplaneprocessenen. Detta ska 
regleras genom ett plankostnadsavtal som ska undertecknas av exploatören 
innan planarbetet påbörjas 
  
Planansökans föreslagna utveckling på Flässjum 12:75 och 12:90 anses vara i 
linje med gällande översiktsplan. Fastighetens närhet till centrum skapar goda 
förutsättningar för att uppföra ett flerbostadshus på fastigheten. Detta både 
utifrån efterfrågan på centrumnära bostäder och att byggnaden kan samspela 
med nuvarande centrumhus och kommande bebyggelse på Flässjum 1:7 
(Malmgården). Det finns dock tre faktorer som talar emot att ny bebyggelse 
tillkommer på platsen; kulturmiljö, lokalisering av VA-ledningar samt 
topografin. Endast ett fåtal äldre byggnader finns kvar i Bollebygds centrum, 
varav villan på fastigheten Flässjum 12:75 är en av dessa. På fasighetens västra 
sida går VA-ledningar som i nuvarande detaljplan är skyddade genom prickmark. 
Även om ändring av detaljplan genomförs behöver prickmarken kvarstå, om 
ledningarna inte flyttas av exploatör, något som kan bli kostsamt. Större delen av 
fastigheten är flack, men dess nordöstra hörn sluttar förhållandevis kraftigt, något 
som kan försvåra byggnation i denna del. Kombinerat med prickmarken längs VA-
ledningen gör att yta för byggnation begränsas på en redan förhållandevis liten 
fastighet. Dessa faktorer är viktiga att beakta under detaljplaneprocessen. Vad 
gäller kulturmiljön bör detaljplanearbetet inledas med att denna utreds, därefter 
kan ett ställningstagande göras huruvida planarbetet bör fortsätta. 
  
Nuvarande förutsättningar kan dock inte anses utesluta att en detaljplaneprocess 
kan påbörjas, då detaljplaneprocessen i sig ska ses som ett sätt att utreda 
förutsättningarna att tillåta en förändrad markanvändning. Baserat på 
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informationen som presenteras i planbeskedsberedningen rekommenderar 
kommunstyrelseförvaltningen att positivt planbesked ges. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ger ett positivt planbesked för fastigheten Flässjum 12:75 och 
Flässjum 12:90. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Planbesked Flässjum 12:75 m.fl. 
 Planbesked Flässjum 12:75 m.fl., planbeskedsberedning 
 Borttagen på grund av personuppgifter. 
 Borttagen på grund av personuppgifter. 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

§13     KS2025/5 

 
Ansökan om planbesked, Flässjum 1:7  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen lämnar positivt planbesked för ändring av detaljplan för 
Malmgården, Flässjum 1:7 m.fl. 
 

Ärendet 
2024-11-20 inkom en ansökan om planändring för fastighet Flässjum 1:7 i 
Bollebygd centrum. Planförslaget syftar till att möjliggöra en högre nock- och 
byggnadshöjd än vad gällande detaljplan tillåter och tillåta att bottenvåning byggs 
över med bjälklag med en upphöjd innergård. Fastigheten har ännu inte byggts ut 
enligt den gällande detaljplanen, detaljplan för Flässjum 1:7 m.fl. Malmgården 
som fick laga kraft 2016-11-11.  
  
Exploatören är fri att påbörja arbetet så snart plankostnadsavtal är undertecknat. 
Plan-och exploateringsavdelningen är fortsatt ansvarig för granskning av planen, 
vilket de kommer göra i mån av tid. När planen beräknas antas beror en rad olika 
faktorer, men uppskattningsvis skulle en ändring av detaljplanen kunna antas 
någon gång under 2026. 
  
Planen ska vara exploatörsdriven, vilket innebär att exploatören står för samtliga 
kostnader i samband med framtagande av detaljplaneändringen. Detta ska 
regleras genom ett plankostnadsavtal som ska undertecknas av exploatören 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

innan planarbetet påbörjas 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att planansökans föreslagna utveckling 
på Flässjum 1:7 är i linje med gällande översiktsplan. Förslaget är av stadsmässig 
karaktär vilket inte helt går i linje med kommunens vision om ”by- och 
småstadskänsla”. Gällande detaljplan är också av stadsmässig karaktär. 
Förslaget bidrar till visionen om att det ska finnas goda förutsättningar för ett rikt 
näringsliv genom att det möjliggör för handel. Eftersom handel redan tillåts i 
användningen centrum (C) behöver ingen användning justeras i detaljplanen. 
Utredningar kommer att bekostas av exploatören eftersom den ska vara 
exploatörsdriven. I detaljplaneskedet behöver de geotekniska förutsättningarna 
utredas efter nytt förslag. Detta kan troligen göras i form av ett geotekniskt PM 
baserat på den geotekniska utredningen som utfördes i framtagandet av gällande 
detaljplan. En upphöjd innergård kräver nästan alltid tekniska dagvattenlösningar 
eftersom vattnet inte kan försvinna naturligt. En dagvattenutredning behöver 
därför göras efter det nya förslaget.  
  
Baserat på informationen som presenteras i planbeskedsutredningen 
rekommenderar kommun-styrelseförvaltningen att ett positivt planbesked ges. 
Detaljplanen föreslås ges en medelhög prioritering hos kommunen, där planen 
och dess tillhörande handlingar granskas i mån av tid. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar positivt planbesked för ändring av detaljplan för 
Malmgården, Flässjum 1:7 m.fl. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Planbesked Flässjum 1:7 
 Planbesked, Flässjum 1:7, Planansökan, 241120 
 Planbesked, Flässjum 1:7, Översiktskarta, 250128 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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E-postformulär

Fastighetsbeteckning

Flässjum 1:7

Fastighetens adress

Gästgivarevägen 3

Bebyggelse

En- eller tvåbostadshus

Rad-, par- eller kedjehus 

Flerbostadshus

Fritidshus

Industri- eller lagerbyggnad

Hus för äldre eller personer med funktionsnedsättning

Annat: Handel

Beskrivning av projektet

Vi önskar att göra en mindre planändring för att möjliggöra handel i hela bottenplanet, lika
Flässjum 1:111. Vi har hört att centrum-programmet skall upphävas under hösten 2024, i
samband med det önskar vi att se över nock- samt byggnadshöjd. Vi ser det också som
positivt att kommunen antagit en ny p-norm.

Exploatörssamverkan i detaljplaneprocessen

Ja Nej

Namn på företag/privatperson som söker

Fastighetsbolaget Bollebygd M AB

Person- eller organisationsnummer

5592079155

Telefonnummer

0762178535

E-postadress

daniel.lovgren@jarngrinden.se
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E-postformulär

Utdelningsadress

Box926

Postnummer och postort

50110 Borås

Kontaktperson, om sökande är ett företag

Daniel Lövgren

Godkännande av avgift

Jag har tagit del av information om taxor och förstår att min ärende kommer debiteras
enligt gällande taxa.

Samtycke

2024-11-20 13.41 Jag har läst informationen om hur mina personuppgifter kommer att
hanteras.
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Ansökan om planbesked, Bollebygd, Flässjum 1:7 KS2025/5
Sida 32 av 128



 
 
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

Planbeskedsutredning 
 

Anledning: Ansökan om planbesked. 

Syftet med mötet: 

Ansökan om planbesked: Att avgöra om en 

ansökan om planbesked är lämplig och 

hur planen bör prioriteras. 

Fastighet 
Flässjum 1:7 

Plats, Datum   

Köpmansvägen 8, 2025-01-20 

Handläggare av ärendet:  
Anna Dahlbäck 

Kallade/Närvarande: 
Anna Lund, plan-och exploateringschef 

Anna Dahlbäck, planarkitekt 

Erika Eliasson, planarkitekt 

Karl Fjällglim, mark-och exploateringsingenjör 

Peter Büchel, projektledare 

Kristina Bryngelsson, administratör 

Lotta Wiberg, bygglovshandläggare 

Ej närvarande: 
My Nilsson, Förvaltningschef/enhetschef VA-och gatuchef (svarat via mail)  

Markus Lilleberg, Enhetschef Park/avfall (delgiven information men ingenting att erinra) 

Bakgrund och handläggning 
Planbeskedsansökan inkom 2024-11-20. Planavdelningen bedömde att den var komplett 

och planbesked ska ges senast 2024-03-20. För att detta ska kunna ske måste ärendet upp 

till KS senast den 2024-03-04 och då måste anteckningarna vara klara 2024-01-27.   

Fastighetsbolaget Bollebygd M AB ansöker om att göra en planändring av Detaljplan för 

Malmgården, Flässjum 1:7 m.fl. Ändringen avser fastigheten Flässjum 1:7. Förslaget avser 

ändring av nockhöjd, byggnadshöjd samt att bottenvåningens bjälklag får överbyggas så 

att en upphöjd innergård kan skapas. Den sökande vill att planändringen ska genomföras 

med exploatörssamverkan. 

I dagsläget tillåter gällande detaljplan bostäder (B) och centrum (C). Fastighetens norra del 

tillåter 12, 5 meter i högsta nockhöjd och 11 meter som högsta byggnadshöjd, sydöstra 

Figur 1. Område ansökan avser ligger i centrala Bollebygd 

Tingshuset ”Centrumhuset” 
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delen av fastigheten tillåter 14 meter i högsta nockhöjd och 12,5 meter i högsta 

byggnadshöjd och fastighetens sydvästra del tillåter 17 meter i högsta nockhöjd samt 15,5 

meter i högsta byggnadshöjd. Marken får byggas under med ett planterbart bjälklag. 

Plangrupp: 
I stället för en fast plangrupp kommer vi arbeta med samordningsmöten, där 

tjänstepersoner från olika avdelningar och professioner deltar för att ge input på planen, 

likt det mötet vi hade för att ta fram denna planbeskedsutredning. 

Sammanfattande bedömning 
Planansökans föreslagna utveckling på Flässjum 1:7 anses vara i linje med gällande 

översiktsplan. Förslaget är av stadsmässig karaktär vilket inte helt går i linje med 

kommunens vision om ”by-och småstadskänsla”. Gällande detaljplan är också av 

stadsmässig karaktär. Förslaget bidrar till visionen om att det ska finnas goda 

förutsättningar för ett rikt näringsliv genom att det möjliggör för handel. Eftersom handel 

redan tillåts i användningen centrum (C) behöver ingen användning justeras i detaljplanen. 

Utredningar kommer att bekostas av exploatören eftersom den ska vara exploatörsdriven. 

I detaljplaneskedet behöver de geotekniska förutsättningarna utredas efter nytt förslag. 

Detta kan troligen göras i form av ett geotekniskt PM baserat på den geotekniska 

utredningen som utfördes i framtagandet av gällande detaljplan. En upphöjd innergård 

kräver nästan alltid tekniska dagvattenlösningar eftersom vattnet inte kan försvinna 

naturligt. En dagvattenutredning behöver därför göras efter det nya förslaget.  

Baserat på informationen som presenteras i planbeskedsutredningen rekommenderar 

kommunstyrelseförvaltningen att ett positivt planbesked ges för ändring av Detaljplan för 

Malmgården, Flässjum 1:7 m.fl. Detaljplanen föreslås ges en medelhög prioritering hos 

kommunen, där planen och dess tillhörande handlingar granskas i mån av tid. 

Är det något annat som är viktigt att få med i förslag till beslut? 
Baserat på informationen som presenteras i planbeskedsutredningen rekommenderar 

kommunstyrelseförvaltningen att positivt planbesked ges. 

 

 

SAMHÄLLSPLANERING OCH BYGGLOV (plan och bygglov)   

Är ansökans föreslagna 
utveckling förenlig med gällande 
översiktsplan? 
 
Behöver anpassningar göras för 
att den ska bli förenlig? 

I enlighet med ÖP, förtätning inom tätorten 

Bollebygd. 

Är ansökans föreslagna 
utveckling förenlig med 
kommunens vision? 
 
Behöver anpassningar göras för 
att den ska bli förenlig? 

Delvis. Planändringen bidrar till att det ska finnas 

goda förutsättningar för ett rikt näringsliv genom 

utökning av användningen handel. Ändringen om 

nock-och byggnadshöjd går däremot inte helt i 

linje med visionen om ”by-och småstadskänsla”. 
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Berörs annan relevant strategisk 
plan? 

Eventuellt. Arkitekturstrategi för kommunen tas 

fram under 2025–2026.  

Bör ett större grepp tas för att 
säkerställa att området blir del av 
en helhet? 

Nej, gällande detaljplan kompletterar redan 

omkringliggande bebyggelse på ett passande sätt.  

Finns riktlinjer som ställer krav 
på exploateringens utformning?  

Ja, gällande detaljplan och kravet om god form-

färg och materialverkan.  

Finns pågående eller kommande 
detaljplaner i närområdet? Hur 
samspelar föreslagen utveckling 
med dessa? 

Detaljplan Flässjum 2:59, Nyhem. Båda syftar till 

användningarna bostad och handel (centrum för 

detaljplan Nyhem). En arkitekturstrategi kommer 

att tas fram vilket kommer att lyfta frågor om 

gestaltning som kan bli aktuellt för förslaget att 

beakta. Ansökan om planbesked har inkommit för 

fastigheten intill, Flässjum 12:75.  

Finns det bygglovsärenden inom 
eller angränsande till planområdet 
som är av relevans? 

Nej 

 

NATUR- OCH KULTURVÄRDEN (plan, miljö och park) 

Hur berörs planen av Västra 
Götalands regionala 
handlingsplan för grön 
infrastruktur? 

Fastigheten berörs inte av den regionala 

handlingsplanen för grön infrastruktur. 

Påverkas riksintresse för 
naturvård, friluftsliv eller 
kulturmiljövård? 

Inga riksintressen finns i eller i närheten av 

området.  

Hur berörs planen av grönplan, 
naturvårdsplan eller gröna värden 
utpekade i ÖP? 

Det finns inga områden inom grönplanen som 

berör området för ansökan. 

Berörs lagskyddad natur? 
Inge lagskyddad natur berörs.  

Finns inmätta träd eller rödlistade 
arter i området? 

Inga kända inmätta träd eller rödlistade arter. 

Finns känsliga eller skyddsvärda 
miljöer inom området? 

Inga känsliga eller skyddsvärda miljöer inom 

området. 

Är planområdet lokaliserat inom 
ett vattenskyddsområde? 

Nej 

Är planområdet lokaliserat inom 
strandskyddat område? 

Nej 

Har området närhet till 
Sörån/Nolån eller andra känsliga 
naturområden som ställer högre 
krav på rening? 

Eventuell påverkan. Sörån ligger cirka 300 meter 

söder om området.  
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Finns det risk för att föreslagen 
utveckling påverkar 
miljökvalitetsnormer (mark, 
vatten, luft eller miljön i övrigt)? 

Ja. Området ligger på gränsen till 

grundvattenförekomsten Bollebygd Norra 

(SE640179-130740).  

Utgörs området av 
kulturlandskap? 
 
Om ja, anses detta vara skäl till att 
föreslå annan 
lokalisering/genomföra en 
lokaliseringsstudie? 

Nej 

Påverkar ansökans föreslagna 
utveckling känd kulturmiljö eller 
fornlämningar? 

Nej 

Påverkar ansökans föreslagna 
utveckling landskapsbilden? 

Nej 

Hur samspelar ansökans 
föreslagna utveckling med 
omkringliggande miljö och 
bebyggelse? 

Vid en eventuell ändring av nock-och 

byggnadshöjd behöver en bedömning göras om 

hur detta kan komma att påverka omkringliggande 

bebyggelse ur flera aspekter (sol, skuggning, skala, 

gestaltning).  

Finns det behov av att 
kompensationsåtgärder 
genomförs? 
 
Om ja, är det möjligt att 
samordna dessa med andra 
kommande eller nyligen 
genomförda 
kompensationsåtgärder? 

Nej 

 

 

INFRASTRUKTUR OCH TRAFIK (plan och VA/gata) 

Påverkas statligt vägnät? Vägen söder om fastigheten är statlig väg.  

Påverkas riksintresse för 
kommunikation? 

Nej 

Hur ser det berörda vägnätets 
kapacitet ut, idag och vid 
potentiell exploatering? 

Trafikflödet på Gästgivarevägen förväntas öka 

med ca 100 rörelser till ca 300 rörelser per dag, 

samma ökning förväntas på Övregårdsvägen som 

då ökar till ca 750 rörelser per dag enligt gällande 
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detaljplans planbeskrivning. Vid föreslagen 

planändring  

Hur planeras angöring till 
planområdet lösas? 

Angöring planeras via Gästgivarevägen. Enligt 

gällande detaljplan råder utfartsförbud längsmed 

planområdets västra del till Gästgivarevägen. 

Hur långt är det till 
kollektivtrafik? 
 
Förväntas en potentiell 
exploatering påverka behovet av 
kollektivtrafik? 

Cirka 100 meter.  

 

Nej 

Hur ser tillgången till parkering 

för bil och cykel ut idag och hur 

förväntas en potentiell 

exploatering påverka behovet? 

 

Kan parkeringsfrågan antas lösas 

inom planområdet? 

Trafik är redan utrett i gällande detaljplan. Ny 

parkeringsnorm är antagen efter planen vann laga 

kraft.  

I gällande detaljplan gjordes bedömningen att 

parkeringsbehovet kan tillgodoses inom den egna 

fastigheten.  

Finns GC-väg som kan nyttjas för 

att ta sig till och från 

planområdet? 

 

Förväntas ansökans föreslagna 

utveckling att bidra till ett ökat 

behov av ny/förstärkt GC-väg? 

GCM-väg finns längs Göteborgsvägen. 

Gästgivarevägen ska enligt gällande detaljplan 

kompletteras med en gångbana på den södra sidan 

av gatan. 

 

Redan bedömt i gällande DP. 

Finns kommunalt VA? Ja 

Finns det ledningar inom 

området? (el, VA, fjärrvärme) 

 

Finns det ett behov av att dessa 

flyttas för att möjliggöra 

föreslagen utveckling? 

Nya el- och teleledningar ska anläggas för att 

tillgodose planområdets behov av el och telefoni. 

 

Vattenförsörjningen kan påverkas om ändringen 

av höjden inom planområdet medför ett större 

behov. I VA-utredning för gällande detaljplan står 

det att fastighetsägaren kan behöva bekosta egen 

lokal tryckstegring.  

Finns det anslutningspunkter för 

el? Behövs transformatorstation? 

Vattenfall är eldistributör.  

Utreds i detaljplaneskedet.  

Finns det brandvatten och 
brandposter nära? Uppfyller 
brandvattenförsörjning VAV 
P114? Om inte, bör SÄRF 
kontaktas. 
 
Finns skyddsvärda områden som 
behöver skyddas från släckvatten? 

Behandlat i gällande detaljplan. 

Släckvattenförsörjning kan ske direkt från de 

befintliga brandposterna vid brandstationen och 

Skattegårdsvägen.  

 

 

Nej 
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Vilka åtgärder kan tänkas 
behövas? 

Vem har ansvar för dagvattnet? Fastighetsägaren  

Hur ska sophantering hanteras 

inom området? 

Framtida sophantering skall följa Avfall Sveriges 

Handbok för avfallsutrymmen (version 2023).  

Mobility managment Inga särskilda åtgärder krävs men parkeringen kan 

samnyttjas om bostäder kombineras med 

centrumverksamhet, såsom detaljhandel. 

 

SAMHÄLLSSERVICE OCH SOCIALA VÄRDEN (plan) 

Hur berörs relevant 
samhällsservice, sett utifrån 
planens syfte? (avstånd och 
kapacitet på tex skola, förskola, 
handel, vård och lekplats) 

Det är cirka 1 km till Bollebygdskolan och Nolåns 

förskola samt cirka 600 meter till Ekdalens 

förskola och förskolan Odensgården.  

Planområdet ligger mitt i Bollebygds centrum med 

gott utbud till den service som redan finns.  

Krävs satsningar på 

samhällsservice för att möjliggöra 

planen? 

 

Nej 

Hur ser rörelsemönstren ut 
genom planområdet idag? 
 
Hur förväntas dessa påverkas av 
ansökans föreslagna utveckling? 

Platsen uppfattas som ödslig och inbjuder inte för 

vistelse. Förslaget kommer vara positivt sätt ur den 

aspekten. 

Finns det sociala värden på 
platsen idag? 
 
Förväntas platsens sociala värden 
påverkas, positivt eller negativt, 
av ansökans föreslagna 
utveckling? 

Outnyttjad yta i centrum som inte medför några 

sociala värden idag.  

Hur upplevs gaturummet idag? 
 
Hur förväntas ansökans 
föreslagna utveckling påverka 
gaturummet? 

Ödsligt. Utvecklingen ses som ett lämpligt 

komplement till omkringliggande bebyggelse.  

Vilka konsekvenser kan planen 
tänkas få, sett utifrån 
barnperspektivet? 

I gällande detaljplan säkerställs en innergård vilket 

ses positivt sätt till möjlighet för utomhusvistelse 

och lek intill bostad för barn. 

Finns det behov av att genomföra 
solstudie? 

Eventuellt för att avgöra hur planerad bebyggelse 

påverkan omkringliggande bebyggelse, främst norr 

om fastigheten.  
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STÖRNINGAR OCH RISKER (plan och miljö) 

Finns exempelvis farligt gods-led 
eller verksamheter som ställer krav 
på riskavstånd, som kan påverka 
planområdet? 

Enligt planbeskrivning i gällande detaljplan står 

det att friskluftsintag bör placeras högt och så 

långt bort från drivmedelsstationen och 

järnvägen som möjligt och att dem ska riktas bort 

från drivmedelsstationen och järnvägen. 

Finns det översvämningsrisk inom 
området? (100- och 200-årsregn, 
instängda områden samt ytliga 
avrinningsstråk) 

Ingen översvämningsrisk inom området. VA-och 

dagvatten behöver utredas efter nytt förslag i 

detaljplaneskedet då en upphöjd och delvis 

instängd innergård ställer andra krav på avrinning 

av dagvatten.  

Är bullernivåerna så pass höga att 
de kan komma att påverka en 
potentiell exploatering?  

I utförd bullerutredning konstateras att 

riktmärken för buller överskrids och att dessa 

måste tas om hand. Detaljplanen reglerar inte 

hur.  

Finns det kända föroreningar inom 
området? 
 
Finns det något som tyder på att 
det kan förekomma föroreningar 
inom området? 

Nej, men området ligger intill en bensinstation 

som är utpekat som ett potentiellt förorenat 

område, Flässjum 2:101.  

Finns det risk för skred eller ras 
inom området? (se SGI:s 
översiktliga kartering) 

I den geotekniska utredningen, WSP, 2011-03-25, 

görs bedömningen att byggnader upp till 3-4 

våningar kan grundläggas utan någon särskild 

grundförstärkning. Byggnaderna kan grundläggas 

med plattor, utformade till exempel som 

förstyvningar på betonggolvet, på naturligt lagrad 

jord eller packad fyllning, efter avschaktning av 

mulljorden. I de fall tyngre bebyggelse blir aktuell 

på fastigheterna 1:7 och 1:8, exempelvis om 

huset utförs i 4-våningar rekommenderas ändå 

kompensationsgrundläggning i form av 

källare/parkeringsgarage. 

Hur förhåller sig ansökans 
föreslagna utveckling till 
topografin? 

Topografin är platt. Inget särskilt att förhålla sig 

till.  

Finns det behov av masshantering 
för att möjliggöra föreslagen 
utveckling? 
 
Kan massorna i så fall omhändertas 
inom området eller behöver 
omhändertagande ske utanför 
planområdets gränser? 

Ja, om källargarage ska byggas.  

 

 

Ja troligen, om källargarage ska byggas.  
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GENOMFÖRANDE OCH EKONOMI (plan och MEX) 

Lista vilka utredningar som antas 
behövas. Om nödvändigt, 
motivera. 

Det behövs ett utlåtande om ökad 

byggnadshöjds påverkan på de geotekniska 

förutsättningarna utifrån den befintliga 

geotekniska utredningen. En dagvattenutredning 

behöver redogöra för hur dagvattenhanteringen 

är tänkt att lösas. Detta blir särskilt viktigt med 

en upphöjd innergård som nästan alltid kräver 

tekniska dagvattenlösningar.  

Hur fördelas kostnader för 
utredningar och genomförande? 

Kostnader erläggs enligt riktlinjer för 

exploateringsavtal. 

Hur ska eventuella planvinster 
fördelas? Vid planförluster ska skäl 
anges och hur underskottet ska 
täckas.  
 
Vilka principer gäller för fördelning 
av kostnader och intäkter? 
Ekonomisk effektivitet; metoderna 
för att fördela kostnader och 
intäkter får inte vara så kostsamma 
att de ekonomiska fördelarna 
elimineras. 

Kostnader erläggs enligt riktlinjer för 

exploateringsavtal. 

 

Ska det vara kommunalt 
huvudmannaskap för vägar och 
andra allmänna platser? 

Ja 

Vem är ansvarig för drift, underhåll 
och utbyggnad av vägar och andra 
allmänna platser? 

Kommunen 

Berörs Trafikverket vid 
genomförande? Krävs avtal? 

Eventuell anslutning till befintliga gator. 

Behövs 
gemensamhetsanläggningar? 

Eventuellt för gemensamma ytor för bostäder. 

Finns det gällande avtal, servitut, 
markinköp etc? 

Nej 

Behövs exploateringsavtal? Ja 

Påverkar nya vägar, cykelvägar osv 
genomförandet?   

Ja. Plankartan behöver ses över vid 

Göteborgsvägen där det finns en överlappning av 

gc-väg in på användningen bostad.   

Går planen att genomföra med 
hänsyn till kostnader och 
samhällsnytta? 

Ja 
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Andra kostnadsdrivande faktorer? Nej 

 

PROJEKTPLANERING (alla)  

Vad bör den övergripande 
ambitionen och målsättningen 
vara? 

Att möjliggöra för bostäder och centrumverksamhet 

i Bollebygd tätort.  

Vad anses vara lämpligt 
planförfarande i 
detaljplaneprocessen? (Standard 
eller utökat) 

Standard då det endast är en ändring.  

Hur bör projektet prioriteras? 
 
Skiljer sig avdelningarnas syn på 
hur projektet bör prioriteras? 

Projektet bör ges en medelhög prioriteringsgrad. 

Kommunen ska granska alla planhandlingar inför 

varje detaljplaneskede. Detta görs i mån av tid.  

Om ett positivt planbesked 
rekommenderas: När förväntas 
planarbetet kunna påbörjas 
respektive antas? 
 
Är tidplanen beroende av något? 

Planarbetet kan tänkas påbörjas 2026 och 

färdigställas 2028.  

Eftersom planen önskas tas fram med 

exploatörssamverkan krävs att kommunen granskar 

handlingar i varje detaljplaneskede.  

Om det är en markanvisning när 
kan planenheten tänkas påbörja 
planen?  
 
Vad är nästa steg vid en 
markanvisning?   

-  

När borde planen läggas i 
planenhetens verksamhetsplan? 

-  

Finns det behov av någon annan 
typ av ansvarsfördelning i 
projektet än den normala, alltså 
att planenheten projektleder 
planen? (utrednings-
/projekteringsansvar etc.) 

Planen kommer vara exploatörsdriven. 
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6.  Försäljning Råddeby 1:10  KS2025/24 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

§14     KS2025/24 

 
Försäljning Råddeby 1:10  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar om avslag på försäljning av Råddeby 1:10.  
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-10-29 att sälja Hultafors gamla vattenverk 
(KS2024/122-11). Vattenverket tog vatten ifrån Eningen med hjälp av en 
pumpstation beläget på fastigheten Råddeby 1:10. Bollebygds kommun 
genomförde en rivning av anläggningen under 2019 och har ingen nytta utav 
fastigheten i dagsläget. Med tanke på placeringen längs med Eningen innefattas 
fastigheten av strandskydd och har ingen möjlighet till dispens. En värdering har 
utförts genom att analysera närliggande fastigheter. 
  
Råddeby 1:10 har inget ekonomiskt värde upptaget i Bollebygds redovisning. Det 
innebär att hela försäljningsbeloppet kommer att ge realiseringsvinst till det året 
som affären slutförs. Plan- och exploateringsavdelningen bedömer att det 
uppskattade marknadsvärdet är trovärdigt sett till värderingen som har tagit fram. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ger plan- och exploateringsavdelningen i uppdrag att sälja 
fastigheten Råddeby 1:10, genom att mark- och exploateringsingenjör får mandat 
att teckna ett köpekontrakt samt köpebrev mellan kommunen och 
köparen. Kommunstyrelsen beslutar sälja fastigheten Råddeby 1:10 till ett fast 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

pris om 6 000 kr. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Daniel Persson (SD) föreslår avslag.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Daniel Perssons (SD) 
förslag om avslag. 
  

Beslutsunderlag 
 Försäljning av Råddeby 1:10 
 Fastighetskarta Råddeby 1-10 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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7.  Uppföljning av samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024  KS2025/14 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

§15     KS2025/14 

 
Uppföljning av samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen fastställer uppföljningen avseende samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024 tecknat mellan södra delregionala nämnden och Bollebygds 
kommun och överlämnar den till kommunfullmäktige för information. 
 

Ärendet 
Kommunens folkhälsostrateg har upprättat en uppföljning avseende 
samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024 tecknat mellan södra delregionala 
nämnden och Bollebygds kommun. Prioriterade målgrupper för 2024 har varit 
barn och unga samt äldre. Prioriterade målområden har under året varit barn och 
ungas uppväxtvillkor, hälsofrämjande livsmiljö, drogförebyggande arbete samt att 
främja föreningars folkhälsoinsatser. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen fastställer uppföljningen avseende samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024 tecknat mellan södra delregionala nämnden och Bollebygds 
kommun och överlämnar den till kommunfullmäktige för information. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

 Bollebygds kommun, uppföljning avseende samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024 

 Bollebygds kommun - uppföljning samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 
2024 

 Bollebygds kommun - budget och ekonomisk redovisning lokalt 
folkhälsoarbete 2024 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Bollebygds kommun – 
Uppföljning avseende 
samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024 
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Uppföljning lokalt 
folkhälsoarbetebete 
Delregionala nämnden södra (DRNS) har två samverkansavtal med varje kommun 
inom sitt geografiska område avseende folkhälsa. Ett avtal gäller folkhälsoarbete. 
Med folkhälsoarbete menas lokala systematiska och målinriktade insatser för att 
förbättra befolkningens hälsa och att utjämna skillnader i hälsa. Ett annat 
samverkansavtal gäller tjänsten som driver det lokala folkhälsoarbetet. Avsikten 
med avtalen är att underlätta det tvärsektoriella samarbetet för att få ett bättre 
resursutnyttjande och större genomslagskraft.  

Avtalen följs varje år upp tillsammans med verksamhetsplanen för det lokala 
folkhälsoarbete som bedrivits för gemensamma medel. Besvara frågorna kortfattat 
och hänvisa inte till eventuellt medsänt material. Eventuella ytterligare 
dokumentationer som genomförts inom ramen för det lokala folkhälsoarbetet till 
exempel verksamhetsberättelse, projekt, utvärderingar eller liknande, kan skickas in 
tillsammans med uppföljningen som kompletterande information. 

Mejla in uppföljningen till DRNS diarium på delregional.namnd.sodra@vgregion.se  
med kopia till lars.paulsson@vgregion.se senast den 25 januari. Uppföljningen 
skickas även till kommunstyrelsen eller annan ansvarig nämnd. Om den ekonomiska 
redovisningen inte är helt klar den 25 januari, skickas ett preliminärt resultat in. 
Använd den särskilda Excel- eller Wordmallen för detta. Den slutliga ekonomiska 
redovisningen skickas in senast den 15 februari.   
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Utgångspunkter för samverkansavtal och 
verksamhetsplan 
Internationella och nationella styrande dokument anger riktningen för 
folkhälsoarbetet medan regionala och lokala styrande dokument, tillsammans 
med dialoger mellan kommunen och DRNS, utgör grunden för prioriteringar 
och insatser inom samverkansavtalet. 

Internationella och nationella styrande dokument som anger 
riktningen för folkhälsoarbetet 

• Det övergripande nationella folkhälsomålet ”att skapa samhälleliga 
förutsättningar för en god och jämlik hälsa i hela befolkningen och 
sluta de påverkbara hälsoklyftorna inom en generation”.  

• FN:s Agenda 2030 med 17 Globala målen för en ekonomiskt, socialt 
och miljömässigt hållbar utveckling och agendans grundläggande 
princip om att alla ska inkluderas och ingen lämnas utanför.    
 

Exempel på regionala/lokala styrande dokument och uppdrag som 
ligger till grund för prioriteringar och insatser 

Regionala dokument 

• Regionfullmäktiges budget 
• Regional utvecklingsstrategi för Västra Götaland 2021-2030.  

Av särskild relevans är den långsiktiga prioriteringen ökad inkludering 
och kraftsamling fullföljda studier.    

 
Kommunala dokument 

• Vision Bollebygd 2035 
• Mål och budget 2023-2025 för Bollebygds kommun  
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Lokal styrning, ledning och samverkan 
Folkhälsoarbetet ska innehålla systematiska och målinriktade insatser för att 
förbättra befolkningens hälsa och utjämna skillnader i hälsa. Det ska vara 
långsiktigt, utgå från identifierade behov hos befolkningen samt bedrivas i 
samverkan med olika samhällsaktörer. 
 
Det lokala folkhälsoarbetet ska ha en politisk styrning och bedrivas strategiskt. 
Folkhälsoarbetet förankras i den kommunala förvaltningen genom att 
folkhälsostrategen regelbundet för dialog med kommunledningen eller en 
motsvarande strategisk grupp. Folkhälsostrategen ska ha tillgång till, och föra dialog 
med, relevanta politiska nämnder och forum. 
 
Det är viktigt att fortsätta arbetet med att synkronisera folkhälsoarbetets 
planeringsprocess med den kommunala planerings- och budgetprocessen, att 
integrera folkhälsoperspektivet i de olika aktörernas ordinarie verksamhet och att 
styra mot att de insatser som görs främjar utvecklingen av en mer jämlik hälsa. 
Arbetet med att främja och utveckla prioriterade gruppers inflytande och delaktighet 
i de insatser som görs behöver därmed fortsätta.  
 
Uppföljningsfrågor om styrning, ledning och samverkan  
 
Det har inte skett någon organisationsförändring vad gäller ansvar för 
folkhälsoarbetet eller placering av tjänst. Sedan några år tillbaka arbetar vi utefter 
ett årshjul, där folkhälsostrategen besöker kommunledningsgruppen regelbundet för 
att arbeta med att integrera folkhälsa i ordinarie verksamhet. Dialogerna under 
2024 har lett till fortsatt gemensamt fokus på barn och ungas psykiska hälsa år 
2025.  
 
När det gäller arbetet med att utveckla prioriterade gruppers inflytande och 
delaktighet i de insatser som görs så har kommunen under året startat upp ett 
kommunalt pensionärsråd. Folkhälsostrategen är inbjuden till pensionärsrådet för 
dialog i början av 2025. Folkhälsostretegen har varit delaktig i framtagandet av 
kommunens program för social hållbarhet, vilket har skickats på remiss till 
pensionärsrådet, ungdomsrådet, föreningsrådet och hållbarhetsrådet. Vad gäller 
barn och unga så arbetar kommunen aktivt med ungdomsrådet. Det finns ett 
upparbetat arbetssätt där ungdomsrådet alltid ges möjlighet att lämna remissvar på 
detaljplaner och program som avser kommunens samhällsplanering. Under året har 
ungdomsrådet exempelvis lämnat synpunkter på Trafikförsörjningsprogrammet 
2026-2029. Vidare görs det alltid en barnkonsekvensanalys i samband med 
beslutsfattande. Barnkonsekvensanalysen syftar till att säkerställa barn och ungs 
perspektiv och inflytande i de kommunala besluten.  
 
Det finns flera forum där folkhälsofrågorna hanteras internt; i kommunstyrelsen, i 
kommunledningsgruppen samt i olika arbetsgrupper såsom de trygghetsskapande 
och brottsförebyggande grupperna. Vid behov träffar folkhälsostrategen de övriga 
nämnderna i kommunen, exempelvis vid redovisning av statistik. Samverkan med 
regionens verksamheter sker framför allt inom Närvårdssamverkan, nätverken för 
föräldraskapsstöd och inom arbetsgruppen ”samverkan äldre”. Samverkan med 
externa aktörer sker också i en rad olika sammanhang; inom det trygghetsskapande 
och brottsförebyggande arbetet, föräldraskapsstöd, samverkan äldre, samverkan 
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med föreningslivet och så vidare. Det är inget forum som folkhälsostrategen saknar 
tillträde till för att kunna driva folkhälsoarbetet eller för att kunna samverka med 
regionen.  
 
 
Rollen som folkhälsostrateg 
Är det några särskilda arbeten eller processer som du deltar i eller driver som du vill 
lyfta fram och som inte finns med delen om ”Uppföljning folkhälsoinsatser? Om ja, 
vilka?  
 
Folkhälsostrategen har tillsammans med näringslivsutvecklaren arbetat med att ta 
fram ett kommunövergripande program för social hållbarhet. Programmet har vid 
slutet av 2024 skickats på remiss till kommunens facknämnder och rådgivande 
instanser.   
 
Folkhälsostrategen har deltagit i den arbetsgrupp som fick i uppdrag från 
kommunstyrelsen att utveckla den lokala samverkan med civilsamhället. Det civila 
samhället utgör en central del av samhället, och ett väl fungerande civilsamhälle är 
viktigt för demokratin. Det är angeläget att stärka och skapa goda förutsättningar för 
civilsamhället samt att utveckla arbetsformer för samarbete. Arbetet har mynnat ut i 
antagna Riktlinjer för IOP i Bollebygds kommun.  
 
Bollebygds kommun har under 2024 beslutat att ställa sig bakom Strategin för ett 
jämställt Västra Götaland 2024-2027. Folkhälsostrategen är utsedd kontaktperson 
gentemot Länsstyrelsen och den egna verksamheten med ansvar för det strategiska 
arbetet med jämställdhetsintegrering i organisationen.  
 
Folkhälsostrategen fick under året i uppdrag från kommunstyrelsen att kartlägga 
kunskapsläget i kommunens verksamheter kring HBTQI frågor. Folkhälsostretgen 
genomförde, tillsammans med en student från Göteborgs universitet, en 
enkätundersökning bland samtlig personal i kommunen. Kartläggningen har 
mynnat ut i att kommunen under 2025 kommer att utbilda samtlig personal i ökad 
normmedvetenhet via en digital utbildning i Infocaption.   
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Ekonomisk redovisning för lokalt 
folkhälsoarbete 
Folkhälsoinsatserna är 50/50-finansierade och respektive part avsätter 14 
kronor/invånare. Folkhälsotjänsten finansieras enligt separat avtal. Den 
ekonomiska redovisningen görs i en Excelmall och skickas in tillsammans med 
avtalsuppföljningen.  
 
Det är enbart de insatser som genomförs med gemensamma medel som ska finnas 
med i den ekonomiska redovisningen. Lokala insatser som inte finansieras 
gemensam inom avtalet, men som tagits upp i verksamhetsplanen, skrivs in i 
kolumnen ”Övrigt” i Excelmallen. 
 

Uppföljning folkhälsoinsatser 
Det som följs upp är vad insatsen har lett till, om insatsen genomfördes enligt plan, 
en förklaring till eventuell avvikelse och hur insatsen genomfördes i stället, och vad 
kommunen tar med sig i det fortsatta arbetet. 

Område: Barn och ungas uppväxtvillkor  
Insats/målgrupp Genomförande Uppföljning 
Föräldraskapsstöd 
till 
föräldrar/vårdnadsh
avare med barn upp 
till 18 år 

Erbjuda 
föräldraskapsutbildn
ing. Kurser i Active 
Parenting. Insatsen 
syftar till att stärka 
föräldraförmågan 
och relationen 
mellan förälder och 
barn med mål att 
alla barn ska få en 
god uppväxt. Insats 
sker i samarbete 
med 
socialförvaltningen. 
 

En fulltecknad kurs i Active Parenting 
genomfördes hösten 2024 (10 
deltagare). Utvärderingen positiv, 
deltagarna uppger att de fått större 
förståelse för sina barns beteende och 
att de hittat nya sätt att hantera 
vardagens problem på. Mer tid för 
diskussion och grupparbete efterfrågas, 
varpå kursen kommer att förlängas med 
ett tillfälle nästa omgång.  
 
Kommunens anhörigstödjare har fått 
kursledarutbildning i Active Parenting.  
 
Kommunen har stärkt upp 
föräldraskapsstödet och erbjuder sedan 
2024 Trygghetscirkeln för föräldrar 
med barn i åldrarna 0-6 år samt 
Ledarskapsträning för tonårsföräldrar 
(LFT).  
Två kurser i Trygghetscirkeln har 
genomförts via familjecentralen. På 
första kursen deltog tre föräldrar 
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medan den andra kursen blev 
fulltecknad med 10 föräldrar.   
 
Kommunens förebyggare erbjöd en 
kurs i Ledarskapsträning för 
tonårsföräldrar (LFT) under hösten. 
Det blev ej tillräckligt många anmälda 
för att starta en kurs. Nytt försök görs 
2025.   
 

 Samordna 
föräldraskapsstödet 
genom regelbundna 
träffar med det 
lokala nätverket. 
Sammanställa 
utbudet av 
föräldraskapsstöd på 
kommunens 
hemsida. Syftet är 
att kunna erbjuda 
vårdnadshavare ett 
samlat och 
lättillgängligt 
föräldraskapsstöd 
för att öka barn och 
ungas 
förutsättningar för 
goda och jämlika 
uppväxtvillkor. 
Medverkande är 
BVC, IFO, bibliotek, 
svenska kyrkan och 
elevhälsan. 

Två genomförda nätverksträffar. 
Träffarna är värdefulla då de innebär 
kontakt och informationsutbyte mellan 
verksamheter som inte möts i andra 
sammanhang. Samordnaren för 
familjecentralen har adderats till 
nätverket.  
 

 Delta i Sjuhärads 
nätverk för 
föräldraskapsstöd. 
Syftet är att 
omvärldsbevaka och 
kunna erbjuda 
Bollebygds 
kommuninvånare ett 
likvärdigt 
föräldraskapsstöd 
som övriga 
kommuner. 
Nätverket är en 
samverkan mellan 
Sjuhäradskommune
rna, Mölndal, 
Härryda, 

Två nätverksträffar har anordnats. 
Nätverket innebär en god bevakning av 
vad som sker inom området 
föräldraskapsstöd samt ett utbyte av 
erfarenheter. 
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Länsstyrelsen och 
Västra 
Götalandsregionen 
(Central 
barnhälsovård, 
Södra Älvsborg). 

Ökat inflytande och 
delaktighet Barn och 
unga 

Regelbundna möten 
med ungdomsrådet. 
Ungdomsrådet är 
remissinstans när 
samhällsbyggnadsfö
rvaltningen tar fram 
nya detaljplaner, 
översiktsplaner mm. 
Stödja och utveckla 
ungdomsdemokratia
rbetet i kommunen. 
Öka ungas 
inflytande och 
delaktighet i 
kommunala 
planerings- och 
beslutprocesser. 
Samverkan med 
förvaltningarna och 
nämnderna, utifrån 
vilka frågor som 
ungdomsrådet 
initierar och driver. 

Ungdomsrådet har haft 7 
sammanträden under 2024 och lämnat 
totalt sex remissvar på detaljplaner, 
Trafikförsörjningsprogrammet och på 
Programmet för social hållbarhet.   
 
Lidköpings kommun och Töreboda 
kommun har intervjuat 
fokhälsostrategen angående 
kommunens arbete med ungdomsrådet. 
Båda kommunerna planerar att starta 
egna ungdomsråd och eftersökte tips 
och erfarenhet.  
 
  

 Demokratiprocess 
där barn och unga 
beslutar om en 
summa pengar. Sida 
11 Arbetet handlar 
om att konkretisera 
hur den 
demokratiska 
processen fungerar 
samt att ge barn 
möjlighet att 
påverka sin 
närmiljö. Samarbete 
med samtliga skolor, 
ungdomsrådet, 
samhällsbyggnadsfö
rvaltningen och 
kommunens 
förtroendevalda. 
(Insatsen görs 
utanför avtalet och 
finansieras av 

Demokratiprocessen har genomförts, 
samtliga skolor och ungdomsgården 
deltog.  
 
(Insatsen görs utanför avtalet och 
finansieras av kommunens egna 
medel). 
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kommunens egna 
medel). 

Fullföljda studier 
Barn och föräldrar 
med barn i åldrarna 
0-6 år 

Främja läsning och 
stimulera små barns 
språkutveckling 
genom 
bokstartsprojekt på 
familjecentralen. 
Samverkan med 
familjecentralen och 
biblioteket. Ett 
gemensamt arbete 
som syftar till att 
stärka 
förutsättningarna 
för fler barn och 
unga att fullfölja 
sina studier. 
Fullföljda studier är 
en viktig komponent 
för att utjämna 
uppväxtvillkor för 
barn och unga. 
Målsättningen är att 
uppväga skillnader i 
barn och ungas 
förutsättningar. 

Två läsfrämjande träffar för föräldrar 
och barn har erbjudits under hösten. 
Genomgång av materialet 
från ”Bokstart”, dialog om barns 
språkutveckling och vikten av 
högläsning.  
 
Lässtimulerande bokpåsar har ställts 
iordning för utlån via familjecentralen.  
Samordnaren har använt sig av 
materialet i bokpåsarna i verksamheten 
för att väcka intresset för dem samt visa 
föräldrar hur man kan använda 
materialet. Påsarna är populära och 
utlånade hela tiden.  
 
Den läsfrämjande insatsen fortsätter 
och utvecklas under 2025, med ökad 
samverkan med biblioteket och BVC. 
 

 Genomföra insatser 
kopplade till 
familjecentralen 
med syfte att öka 
den fysiska 
aktiviteten bland 
små barn i åldrarna 
0-6 år. Fysisk 
aktivitet stärker 
barns hälsa och 
utvecklar deras 
motorik och 
rörelseförmåga. 
Fysisk aktivitet 
förbättrar även 
kognitiva processer 
såsom minne och 
koncentration och 
bidrar till 
välbefinnande och 
psykisk hälsa. Det är 
viktigt att börja med 
fysisk aktivitet i 
unga år, för att tidigt 

Mini Röris från Friskis och Svettis har 
köpts in. Samordnaren på 
familjecentralen har utifrån materialet 
kunnat erbjuda fysisk aktivitet i grupp 
för de allra yngsta, vilket varit 
uppskattat!  
 
En motorikbana och några 
balansredskap har köpts in med syfte 
att främja barns balans och 
rörelsemotorik. 
Redskapen används dagligen i 
verksamheten, ibland på barnens 
initiativ och ibland gör   samordnaren 
en större motorikbana. Arbetet med att 
främja fysisk aktivitet bland barn 
fortsätter 2025. Till våren planerar 
samordnaren att erbjuda träffar 
utomhus med fokus på fysisk aktivitet.  
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etablera goda 
levnadsvanor. Insats 
sker i samverkan 
med 
familjecentralen. 

 
Område: Hälsofrämjande livsmiljö  
Insats/målgrupp Genomförande Uppföljning 
Trygghetsskapande 
och 
brottsförebyggande 
Riktat till 
kommunens 
invånare 

Regelbunden samverkan 
med ”beredningsgruppen” som 
arbetar strategiskt med 
planering, utformning och 
uppföljning av det 
trygghetsskapande och 
brottsförebyggande arbetet. 
Lagen om kommuners ansvar 
för brottsförebyggande arbete 
och Kommunens 
samverkansöverenskommelse 
med Lokalpolisområde Borås 
2023–2026, ligger till grund 
för arbetet och dess inriktning. 
Kommunen kommer att stärka 
upp strukturen för det 
brottsförebyggande arbetet 
under hösten.  
 
Syftet är att förebygga brott 
och skapa ett tryggare 
Bollebygd. Kommunpolis, 
kommunens förvaltningar och 
näringsliv är representerade. 
Vid behov bjuds fler aktörer in 
såsom Länsstyrelsen, 
räddningstjänsten och 
föreningsliv. 

Beredningsgruppen har 
genomfört fyra ordinarie 
möten samt ett extrainsatt 
möte med anledning av den 
nya brottsförebyggande lagen.  
 
Kommunen har anställt en 
funktion som på 30 % av sin 
tjänst arbetar som 
brottsförebyggande 
samordnare. Kostnaden för 
tjänsten belastar inte 
folkhälsans budget.  
 
Kartläggning och lägesbild har 
tagits fram, utifrån den nya 
lagen om kommuners 
brottsförebyggande arbete.  
 
 
 
 
 

 Deltagande i det 
trygghetsskapande och 
brottsförebyggande nätverket i 
Sjuhärad. Gemensamma 
insatser såsom exempelvis 
kompetenshöjande insatser 
planeras och genomförs utefter 
behov. Nätverket gör det 
möjligt att arbeta 

Folkhälsostrategen deltog i 
nätverket under våren. I 
samband med att kommunen 
anställde en 
brottsförebyggande 
samordnare så utsågs denne 
till representant i nätverket 
och har deltagit på höstens 
nätverksträffar.   
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resurseffektivt med 
utmaningar och 
utvecklingsområden som kan 
hanteras gemensamt över 
kommungränserna. I nätverket 
ingår Sjuhäradskommunerna 
och Lokalpolisområde Borås. 

   

Trygghetsskapande 
och 
brottsförebyggande 
arbete Barn och 
unga 

Regelbundna träffar och 
samverkan inom den 
strategiska arbetsgruppen 
SSPF (skola, socialtjänst, polis, 
fritid). Syftet är tidigt upptäckt 
av ungdomar i riskzon, stärka 
ungas förutsättningar till en 
god uppväxt samt minska till 
exempel skadegörelse och 
droganvändning. 

Fyra möten har genomförts. 
Träffarna är värdefulla då 
kommunen i samverkan med 
polisen får en god lägesbild 
över aktuell situation i 
Bollebygd.   

 Trafiksäkerhetsdag på 
högstadiet. Nå ut till ungdomar 
med information och dialog 
om trafiknykterhet och 
trafikregler. Syftet är att skapa 
förutsättningar för ökad 
trygghet i trafiken. Insats sker i 
samarbete med skolan och 
polisen. 

Polisen besökte alla sjuor på 
Bollebygdskolans högstadium i 
maj. Efter dialog inom SSPF 
bestämdes det att fokus på 
informationsträffen skulle 
vara ”konsekvenser av brott”. 
Trafik ingick som en del i det, 
men var inte huvudfokus. 
Polisen upplevde tillfället som 
mycket positivt.  
 

 Ungas trygghet på sociala 
medier Samarbeta med 
utbildningsförvaltningen och 
socialförvaltningen kring barn 
och ungas trygghet och tillvaro 
på internet. Ge barn och unga 
verktyg att hantera händelser 
på nätet, stärka dem i att ha 
kontroll över sitt liv och på så 
sätt motverka psykisk ohälsa. 
Ge vuxna i barns närhet 
(vårdnadshavare, pedagoger 
mfl) en inblick i barns 
utsatthet på nätet så att de kan 
vara mer närvarande, 
stöttande och hjälpa till med 
gränssättning. 

Under 2024 infördes ett 
mobilförbud för eleverna på 
Bollebygdskolans högstadium 
(övriga skolor har sedan 
tidigare mobilförbud).  
 
Mobilförbudet har gjort 
att ”ungas tillvaro på nätet” 
varit mycket aktuellt och det 
har varit en pågående dialog 
med eleverna i frågan. Från 
skolans sida upplevs 
förändringen mycket positiv. 
Personal på elevhälsan 
berättar att den spontana 
fysiska aktiviteten bland 
eleverna har ökat.   
 
I samband med förändringen 
efterfrågade rektorerna en 
kunskapshöjande insats riktad 
till vårdnadshavare, viktiga 
vuxna och personal. Maana 
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(tidigare tjejjouren väst) höll 
en digital föreläsning 
om ”ungas digitala liv” i 
november riktad till nämnd 
målgrupp. 70 personer tog del 
av föreläsningen.   
 

Samverkan äldre 
Äldre Regelbundet samordna 

arbetsgruppen ”samverkan 
äldre”. Arbetsgruppen planerar 
för en äldremässa under våren 
2024 samt utvecklar 
kommunens arbete med 
uppsökande verksamhet. 
Syftet är att nå ut till 
målgruppen äldre med 
information om vad som 
erbjuds inom 
förebyggandeverksamheten. 
Främja fysisk och psykisk 
hälsa samt motverka ofrivillig 
ensamhet. Samverkan sker 
mellan primärvård och 
kommunen. Ett kommunalt 
pensionärsråd startar 2024 
vilket kommer att vara en 
arena för dialog med 
representanter från 
målgruppen. 

En uppskattad äldremässa 
med 230 besökare 
genomfördes i maj. Flera nya 
utställare deltog på årets 
mässa, bland annat 
representanter från DRNS.  
 
10 tillfällen med Yoga, cirka 
15-20 deltagare per gång. 
Andningsövningar, mjuka 
rörelser, yogapositioner och 
meditationer. 
 
Föreläsning om trygghet och 
hur man kan skydda sig mot 
brott tillsammans med polisen. 
35 deltagare.  
 
Träff med räddningstjänsten 
som pratade om brandsäkerhet 
samt hade genomgång av HLR.  
Cirka 40 deltagare. 
 
Adventsmys och julavslutning 
med musikunderhållning, i 
syfte att främja social samvaro 
och motverka ofrivillig 
ensamhet.  Cirka 50 deltagare.  
 

 
Område: Alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel om pengar (ANDTS) 
Insats/målgrupp Genomförande Uppföljning 
Förebygga och 
minska bruket av 
ANDTS hos unga i 
kommunen 

Deltar tillsammans med 
socialförvaltningen, 
utbildningsförvaltningen och 
ideella föreningar i både det 
strategiska och operativa arbetet 
med drogfria aktiviteter. Det 
handlar bland annat om 
kommunens drogfria 
skolavslutningar, ANDTS-

Schools out summer med 
artisten Medina; cirka 400 
deltagare.   
 
Shools out winter: 90 deltagare. 
Trollkarl som underhöll.   
 
Brevutskick till vårdnadshavare 
inför skolavslutning.  
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information till 
föräldrar/vårdnadshavare och 
Länsstyrelsens arbete mot 
langning. 

Informationsspridning av 
kampanjmaterial från Fullkoll 
inför storhelger och lov.  
 
Samverkan med Lions Club 
Hindås för att nå ut till 
målgruppen vårdnadshavare i 
drogförebyggande syfte. Digital 
föreläsning om föräldraskap 
med Kajsa Lönn Rhodin.   
121 personer har tagit del av 
föreläsningen (48 deltog live och 
73 har sett föreläsningen i 
efterhand).  
 
Förebyggarna har anordnat tre 
drogfria träffar på jullovet riktat 
till mellanstadieelever från 
kommunens samtliga skolor. 
Pyssel, fika och gemensam lek i 
gymnastikhallarna. 25 deltagare.  
 

 

 
Område: Främja folkhälsoinsatser hos föreningar och frivilligorganisationer 
Insats/målgrupp Genomförande Uppföljning 
Sökbara medel till 
föreningar och 
frivilligorganisationer 

Föreningar och 
frivilligorganisationer kan 
ansöka om folkhälsomedel för 
insatser som främjar hälsan 
bland kommunens invånare. 
Anvisningar och kriterier för hur 
medlen får användas finns. 
Projekt som verkar för en ökad 
jämlikhet i hälsa prioriteras. 
Målet är ökad samverkan med 
föreningar och 
frivilligorganisationer och 
spridning av folkhälsoarbetet. 

Fem föreningar ansökte om 
medel och fyra beviljades 
medel.  
 
Hestrafors IF – kostnadsfri 
träning med tränare på 
utegymmet och elljusspåret. 
Målgrupp; de som generellt 
inte motionerar eller har råd 
med gruppträning. 
Satsningen genomfördes 
under sommarhalvåret med 
4-15 deltagare per träning. 
Sammantaget lyckat och 
uppskattat.  
 
Studieförbundet vuxenskolan; 
lär dig din mobil. Kurs med 
syfte att minska det digitala 
utanförskapet hos 
målgruppen äldre. 
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Genomgång av digitala 
tjänster som exempelvis 1177. 
Totalt 14 deltagare. Svårt att 
möta allas önskemål pga olika 
kunskapsnivåer, men överlag 
en lyckad kurs som bedöms 
ha gjort nytta för dem som 
deltog.    
 
Föreningen Midori –  
Har genomfört 4 kostnadsfria 
workshops om odling.  
Målgrupp; alla 
kommuninvånare. Syftet var 
att få fler att upptäcka odling, 
och hälsomässiga fördelar 
med att vara ute i naturen. 
Föreningen är nöjd med 
satsningen, som har lett till 
ett ökat intresse för 
föreningen och deras 
odlingslotter.   

 
Bollebygds sportklubb har 
startat Bollebygds Sportkör. 
Det var en utmaning för 
föreningen att hitta en 
körledare, men de lyckades få 
igång kören i slutet av året 
(nov-dec). Intresset för kören 
har varit stort, cirka 35 
deltagare per gång. 
Deltagarna var både män och 
kvinnor i blandade 
åldrar. ”Glädje, gemenskap, 
energi och häftigt” är några 
av de ord som deltagarna 
sammanfattade med efter 
sista tillfället.  Initiativet 
kommer att fortsätta 2025.  

 Sedan 2022 delar Bollebygds 
kommun ut ett 
tillgänglighetspris för att lyfta 
fram och belöna företag, 
föreningar och organisationer 
som har bidragit i arbetet med 
att göra kommunen mer 
tillgänglig för alla. Priset ska 
uppmärksamma goda insatser 

En ansökan inkom, men den 
beviljades inte då den inte 
ansågs uppfylla kriterierna för 
tillgänglighetspriset. Ingen 
prisutdelning 2024.  
 
(insats sker utanför avtalet 
och finansieras med 
kommunala medel).   
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som förbättrat livsvillkoren och 
tillgängligheten för personer 
med funktionsnedsättningar. 
Insatserna kan röra sig om ökad 
fysisk tillgänglighet men också 
exempelvis 
information/kommunikation 
och bemötande. (insats sker 
utanför avtalet och finansieras 
med kommunala medel) 

 

 

 

 
Övrigt  
Samverkan sker mellan kommunen och de föreningar som har tilldelats projektmedel från 
DRNS för att arbeta med att stärka barn och ungas förutsättningar för fullföljda studier. 
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 Södra hälso- och sjukvårdsnämnden, budget och ekonomisk redovisning samverkansavtal folkhälsa  2025-02-25

 Bollebygds kommun
 Budget folkhälsotjänst och folkhälsoinsatser 2024

Medel för folkhälsostrategtjänst Budget
DRNS Kommun

Tjänst folkhälsostrateg (lön inkl. lönebikostnader) 414 000 318 000
Eventuell motfinansiering av folkhälsostrategtjänst via annan typ av tjänst

Totalsumma tjänst/tjänster 414 000 318 000
Eventuella kommentarer till tjänst/tjänster:

Medel för lokala folkhälsoinsatser Budget
DRNS Kommun Övrigt

Folkhäloinsatser 14 kronor/nvånare och part 135 842 135 842 155 000
Överflyttade medel från 2023 till 2024 på eget initiativ enligt avtal*
Överflyttande medel från 2023 till 2024 efter av DRNS beviljad ansökan*.
Eventuella andra medel
Summa totala folkhälsomedel 135 842 135 842 155 000
*=Medel som inte används under året ska återbetalas till respektive part.

Eventuella kommentarer till budget
Medel som redovisas under övrigt (155 tkr) avser medel som kommunen avsätter för
demokratiprocessen (150 tkr) och tillgänglighetspriset (5 tkr). Dessa insatser sker utanför avtalet och finansieras
av kommunen.

 Bollebygds kommun
Detaljbudget folkhälsoinsatser 2024

Budget
Folkhälsoinsatser DRNS Kommun Övrigt
Barn och ungas uppväxtvillkor 1/4
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 Södra hälso- och sjukvårdsnämnden, budget och ekonomisk redovisning samverkansavtal folkhälsa  2025-02-25

Föräldraskapsstöd 25 000 25 000
Ungas inflytande och delaktighet 3 842 3 842 150 000
Fullföljda studier 15 000 15 000

Hälsofrämjande livsmiljö
Trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete 25 000 25 000
Samverkan äldre, ofrivillig ensamhet 15 000 15 000

ANDTS
Förebygga och minska bruket av ANDTS 25 000 25 000

Främja folkhälsoinsatser hos föreningar och frivilligorganisationer
Sökbara medel 25 000 25 000 5 000
Annonsering 2 000 2 000

Summa 135 842 135 842 155 000

Eventuella kommentarer till detaljbudget
Det som redovias som övrigt avser medel till demokratiprocessen (150 tkr) och tillgänglighetspriset (5 tkr). Dessa
insatser sker utanför avtalet och finansieras av kommunen.

2/4
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 Södra hälso- och sjukvårdsnämnden, budget och ekonomisk redovisning samverkansavtal folkhälsa  2025-02-25

 Resultat folkhälsotjänst och folkhälsoinsatser 2024

Utfall Resultat
DRNS Kommun DRNS Kommun

414 000 286 000 0 32 000
Noll (0) innebär medlen
använts enligt budget0 0

414 000 286 000 0 32 000
Eventuella kommentarer till tjänst/tjänster:

Utfall Resultat
DRNS Kommun Övrigt DRNS Kommun Övrigt

115 860 115 860 131 656 19 982 19 982 23 344
0 0 0
0 0 0
0 0 0

115 860 115 860 131 656 19 982 19 982 23 344
Om redovisningen är preliminär skickas det slutliga in senase 15 februari.
Redovisningen är: Preliminär X Slutlig
Eventuella kommentarer till utfall och resultet
Kommunen återbetalar 19 982 kr till DRNS.

Utfall Resultat
DRNS Kommun Övrigt DRNS Kommun Övrigt

3/4
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 Södra hälso- och sjukvårdsnämnden, budget och ekonomisk redovisning samverkansavtal folkhälsa  2025-02-25

24 747 24 747 253 253
2 136 2 136 131 656 1 706 1 706 18 344

14 244 14 244 756 756

15 075 15 075 9 925 9 925
17 378 17 378 -2 378 -2 378

15 606 15 606 9 394 9 394

25 000 25 000 0 0 0 5 000
1 674 1 674 326 326

0 0 0
115 860 115 860 131 656 19 982 19 982 23 344

Eventuella kommentarer till utfall och resultat i detaljbudget
Kommunen återbetalar 19 982 kr till DRNS. Insatser har genomförts enligt verksamhetplan, men kostat mindre än budgeterat. Tex inom ANDTS pga
Lions Clud Hindås ville samverka med kommunen och sponsrade 50% av kostnaden för föreläsningen med Kajsa Lönn Rhodin. I kolumnen övrigt;
tillgänglighetspriset på 5000 kr delades inte ut 2024. Alla inköp har gjorts inom ramen för demokratiprocessen, men kostat mindre än 150 tkr.

4/4
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8.  Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl 
nytt valdistrikt (kf fattar slutligt beslut)  
KS2025/22 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

§19     KS2025/22 

 
Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller valnämndens förslag till 
kommunfullmäktige: Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västra 
Götalands län om ändring av valdistriktsindelningen enligt valnämndens förslag. 
Förslaget innebär att nytt valdistrikt upprättas, namn på det nya valdistriktet blir 
Bollebygd Centrum med valdistriktskod 14430206. De redan befintliga 
valdistrikten behåller sina namn och valdistriktskoder. Förslag till omfördelning, 
inkluderat det nya valdistriktet för att säkerställa att valdistrikten uppfyller 
vallagens krav om 1 000–2 000 röstberättigade per distrikt , blir enligt kartbilaga 
(utifrån aktuell statistik 
över röstberättigade) samt inklusive flera planerade bostadsområden i 
framförallt Bollebygd tätort: 
Olsfors – 1223 röstberättigade 
Töllsjö – 1082 röstberättigade 
Bollebygd Syd – 1548 röstberättigade 
Bollebygd Öst – 1464 röstberättigade 
Bollebygd Väst – 1643 röstberättigade 
Bollebygd Centrum – 1553 röstberättigade 
 

Ärendet 
Inför valår kan kommuner enligt vallagen se över sin valdistriktsindelning 
och fullmäktige ska vid behov föreslå länsstyrelsen ändringar i 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

indelningen. Valansvarig på kommunstyrelseförvaltningen har tillsammans med 
GIS-samordnare på plan- och exploteringsavdelningen under våren och hösten 
2024 arbetat med översikt av befintliga valdistrikt, samt sett över behovet av ett 
nytt valdistrikt i Bollebygd tätort. Utredningen visar att två valdistrikt (Bollebygd 
Syd och Bollebygd Väst) tangerar de 2000 röstberättigade som vallagen satt som 
rnaxgräns. När valdistrikten har så pass många röstberättigare försvårar 
det arbetet med röstmottagning och rösträkning på valdagen på så vis att köerna 
blir långa och räkningen tar lång tid. Utredningen föreslår därför justering 
av gränserna för kommunens fem befintliga valdistrikt, samt att ett nytt 
valdistrikt inrättas. Kommunstyrelseförvaltningens mål är att kommunfullmäktige 
ska kunna behandla ärendet under tidig vår 2025, och Länsstyrelsen fatta beslut 
under sommaren/hösten 2025.  
  
Bakgrund 
Enligt 4 kap. 17 § vallagen ska ett valdistrikt omfatta mellan 1000 och 
2000 röstberättigade. Uppgift om antal röstberättigade kan exempelvis baseras 
på den statistik över antal röstberättigade per valdistrikt och antal röstberättigade 
per fastighet som Valmyndigheten tar fram. Kommunen bör också ta hänsyn 
till eventuella kända förändringar såsom utflyttningar, nybyggnationer etc. 
Ett valdistrikt får ligga utanför intervallet 1000-2000 röstberättigade endast om 
det finns särskilda skäl. Sådana skäl skulle kunna vara att valdistriktet är 
geografiskt 
svårtillgängligt, till exempel en ö med begränsade färjeförbindelser, eller 
att valdistriktet väntas kraftigt öka eller minska sin folkmängd inom 
kort. Valdistriktens namn ska beskriva det område som avses. En person 
med lokalkännedom ska kunna förstå vilket område som avses genom att läsa 
namnet. Man ska ha väljaren i fokus när man namnger valdistrikten. Ett 
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valdistrikts gränser ska i första hand följa topografiska landmärken, såsom t.ex. 
vattendrag och vägar, som ligger fast mellan valen. De kan också följa 
befintliga fastighetsgränser eller t.ex. kommunens statistikområden. Gränserna 
ska inte gå zick zack över andra gränser utan helst helt och hållet följa befintliga 
gränser. Valdistrikten ska vara rationellt utformade kring ett område och ge 
de röstberättigade en bra väg till vallokalen. 
  
Utredningen påvisar att det finns behov av ett nytt valdistrikt i Bollebygd 
tätort. Det finns flera detaljplaner på nybyggnation kring kyrkan längs 
Hindåsvägen (Fjällastorp och Prästgårdsgärdet) och när dessa fastigheter är 
byggda ger det många nya boende, och därmed nya röstberättigade. Dock 
kommer dessa fastigheter inte stå klara än på många år, men 
valdistriktindelningen ska vara hållbar över lång tid, och därför planeras för dessa 
nya bostadsområden och nya röstberättigade redan nu. Även i Erikstorp 
(Bergadalen) planeras för större andel nybyggnation. I samband med översynen 
av befintliga valdistrikt (5 st) görs även gränsdragningen om i dessa i viss mån, 
för att gränserna ska bli bättre ur geografisk synpunkt men även för att få en 
jämnare fördelning av antal röstberättigade i varje valdistrikt. Förslaget är att 
namnet på det nya valdistriktet blir Bollebygd Centrum med valdistriktskod 
14430206. De redan befintliga valdistrikten behåller sina namn 
och valdistriktskoder. 
  
Valnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2025-01-27, § 1.  
  
Valnämndens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västra Götalands län 
om ändring av valdistriktsindelningen enligt valnämndens förslag. Förslaget 
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innebär att nytt valdistrikt upprättas, namn på det nya valdistriktet blir 
Bollebygd Centrum med valdistriktskod 14430206. De redan befintliga 
valdistrikten behåller sina namn och valdistriktskoder. Förslag till omfördelning, 
inkluderat det nya valdistriktet för att säkerställa att valdistrikten uppfyller 
vallagens krav om 1 000–2 000 röstberättigade per distrikt , blir enligt kartbilaga 
(utifrån aktuell statistik 
över röstberättigade) samt inklusive flera planerade bostadsområden i 
framförallt Bollebygd tätort: 
Olsfors – 1223 röstberättigade 
Töllsjö – 1082 röstberättigade 
Bollebygd Syd – 1548 röstberättigade 
Bollebygd Öst – 1464 röstberättigade 
Bollebygd Väst – 1643 röstberättigade 
Bollebygd Centrum – 1553 röstberättigade 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att bifalla 
valnämndens förslag och finner att så sker.  

Beslutsunderlag 
 VN § 1, valdistriktsindelning inför valet 2026 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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§1     Val2024/8 

 
Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt  

Beslut 
Valnämndens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västra Götalands län om 
ändring av valdistriktsindelningen enligt valnämndens förslag. Förslaget innebär 
att nytt valdistrikt upprättas,  namn på det nya valdistriktet blir Bollebygd 
Centrum med valdistriktskod 14430206. De redan befintliga valdistrikten behåller 
sina namn och valdistriktskoder. Förslag till omfördelning, inkluderat det nya 
valdistriktet för att säkerställa att valdistrikten uppfyller vallagens krav om 1 000–
2 000 röstberättigade per distrikt , blir enligt kartbilaga (utifrån aktuell statistik 
över röstberättigade) samt inklusive flera planerade bostadsområden i framförallt 
Bollebygd tätort:    
Olsfors – 1223 röstberättigade  
Töllsjö – 1082 röstberättigade  
Bollebygd Syd – 1548 röstberättigade  
Bollebygd Öst – 1464 röstberättigade  
Bollebygd Väst – 1643 röstberättigade   
Bollebygd Centrum – 1553 röstberättigade    
 

Ärendet 
Inför valår kan kommuner enligt vallagen se över sin valdistriktsindelning och 
fullmäktige ska vid behov föreslå länsstyrelsen ändringar i indelningen. 
Valansvarig på kommunstyrelseförvaltningen har tillsammans med GIS-
samordnare på plan- och exploteringsavdelningen under våren och hösten 2024 
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arbetat med översikt av befintliga valdistrikt, samt sett över behovet av ett nytt 
valdistrikt i Bollebygd tätort. Utredningen visar att två valdistrikt (Bollebygd Syd 
och Bollebygd Väst) tangerar de 2000 röstberättigade som vallagen satt som 
rnaxgräns. När valdistrikten har så pass många röstberättigare försvårar det 
arbetet med röstmottagning och rösträkning på valdagen på så vis att köerna blir 
långa och räkningen tar lång tid. Utredningen föreslår därför justering av 
gränserna för kommunens fem befintliga valdistrikt, samt att ett nytt valdistrikt 
inrättas. 
  
Förvaltningens mål är att kommunfullmäktige ska kunna behandla ärendet under 
tidig vår 2025, och Länsstyrelsen fatta beslut under sommaren/hösten 2025. 
  
Bakgrund 
Enligt 4 kap. 17 § vallagen ska ett valdistrikt omfatta mellan 1000 och 2000 
röstberättigade. Uppgift om antal röstberättigade kan exempelvis baseras på den 
statistik över antal röstberättigade per valdistrikt och antal röstberättigade per 
fastighet som Valmyndigheten tar fram. Kommunen bör också ta hänsyn till 
eventuella kända förändringar såsom utflyttningar, nybyggnationer etc. Ett 
valdistrikt får ligga utanför intervallet 1000-2000 röstberättigade endast om det 
finns särskilda skäl. Sådana skäl skulle kunna vara att valdistriktet är geografiskt 
svårtillgängligt, till exempel en ö med begränsade färjeförbindelser, eller att 
valdistriktet väntas kraftigt öka eller minska sin folkmängd inom kort. 
  
Valdistriktens namn ska beskriva det område som avses. En person med 
lokalkännedom ska kunna förstå vilket område som avses genom att läsa namnet. 
Man ska ha väljaren i fokus när man namnger valdistrikten. Ett valdistrikts 
gränser ska i första hand följa topografiska landmärken, såsom t.ex. vattendrag 

Sida 2 av 5Sida 2 av 5Sida 73 av 128



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Valnämnden 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-01-27 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

och vägar, som ligger fast mellan valen. De kan också följa befintliga 
fastighetsgränser eller t.ex. kommunens statistikområden. Gränserna ska inte gå i 
sick-sack över andra gränser utan helst helt och hållet följa befintliga gränser. 
  
Valdistrikten ska vara rationellt utformade kring ett område och ge de 
röstberättigade en bra väg till vallokalen. Exempelvis ska helst en röstberättigad 
så långt som möjligt inte behöva passera en annan vallokal på väg till sin egen 
vallokal. 
  
Utredningen påvisar att det finns behov av ett nytt valdistrikt i Bollebygd tätort. 
Det finns flera detaljplaner på nybyggnation kring kyrkan längs Hindåsvägen 
(Fjällastorp och Prästgårdsgärdet) och när dessa fastigheter är byggda ger det 
många nya boende, och därmed nya röstberättigade. Dock kommer dessa 
fastigheter inte stå klara än på många år, men valdistriktindelningen ska vara 
hållbar över lång tid, och därför planeras för dessa nya bostadsområden och nya 
röstberättigade redan nu. Även i Erikstorp (Bergadalen) planeras för större andel 
nybyggnation. I samband med översynen av befintliga valdistrikt (5 st) görs även 
gränsdragningen om i dessa i viss mån, för att gränserna ska bli bättre ur 
geografisk synpunkt men även för att få en jämnare fördelning av antal 
röstberättigade i varje valdistrikt. 
  
Förslaget är att namnet på det nya valdistriktet blir Bollebygd Centrum med 
valdistriktskod 14430206. De redan befintliga valdistrikten behåller sina namn och 
valdistriktskoder. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Namn på det nya valdistriktet i Bollebygds kommun blir Bollebygd Centrum med 
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valdistriktskod 14430206. De redan befintliga valdistrikten behåller sina namn och 
valdistriktskoder. Förslag till omfördelning, inkluderat det nya valdistriktet, blir 
enligt kartbilaga (utifrån aktuell statistik över röstberättigade) samt inklusive flera 
planerade bostadsområden i framförallt Bollebygd tätort:  
Olsfors – 1223 röstberättigade 
Töllsjö – 1082 röstberättigade 
Bollebygd Syd – 1548 röstberättigade 
Bollebygd Öst – 1464 röstberättigade 
Bollebygd Väst – 1643 röstberättigade 
Bollebygd Centrum – 1553 röstberättigade 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Jonas Ahlgren (S) föreslår följande: Kommunfullmäktige anhåller hos 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län om ändring av valdistriktsindelningen enligt 
valnämndens förslag. Förslaget innebär att nytt valdistrikt upprättas,  namn på 
det nya valdistriktet blir Bollebygd Centrum med valdistriktskod 14430206. De 
redan befintliga valdistrikten behåller sina namn och valdistriktskoder. Förslag till 
omfördelning, inkluderat det nya valdistriktet för att säkerställa att valdistrikten 
uppfyller vallagens krav om 1 000–2 000 röstberättigade per distrikt , blir enligt 
kartbilaga (utifrån aktuell statistik över röstberättigade) samt inklusive flera 
planerade bostadsområden i framförallt Bollebygd tätort:    
Olsfors – 1223 röstberättigade 
Töllsjö – 1082 röstberättigade 
Bollebygd Syd – 1548 röstberättigade 
Bollebygd Öst – 1464 röstberättigade 
Bollebygd Väst – 1643 röstberättigade 
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Bollebygd Centrum – 1553 röstberättigade  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att valnämnden beslutar enligt Jonas Ahlgrens (S) 
förslag.  

Beslutsunderlag 
 Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt 

Skickas till 
Kommunfullmäktige, därefter Länsstyrelsen i Västra Götalands län 

Paragrafen är justerad 
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§21     KS2024/34 

 
Svar på motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets 
reception  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. Receptionen 
i kommunhuset ska hållas öppen - utöver nuvarande tider - mellan kl 16.00 och 
18.00 på torsdagar med start så snart erforderlig samverkan är klar. Eventuell 
kostnad ska tas inom ram och utvärdering av den utökade öppettiden ska göras 
2025-12-31.  
 

Ärendet 
Yvonne Andrén (C) föreslår i en motion daterad 2024-01-24 att kommunstyrelsen 
alternativt kommunfullmäktige så snart som möjligt beslutar om utökade 
öppettider för kommunens reception dock senast 240301. Motionären menar att 
då receptionen idag har öppettider vardagar 08:00-12:00 så är det väldigt lite tid 
kommunen erbjuder sina medborgare såväl som företag möjlighet att nå oss 
fysiskt. Motionären tror att det har stor betydelse att genom längre öppettider öka 
tillgängligheten för kommuninvånare och företag i Bollebygds kommun. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-02-22, § 5, remitterat motionen 
till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
Kommunhusets reception har under de senaste fem åren haft färre och färre 
fysiska spontana besök. Kommuninvånare och företagare kontaktar 

Sida 1 av 6Sida 78 av 128



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

tjänstepersoner och politiker företrädesvis via andra kanaler såsom till exempel 
telefon och e-post för att boka ett besök. Kommunens växel har däremot har 
öppet måndag till torsdag 08:00 – 12:00 och 13:00-16:00, fredagar 08:00 – 12:00. 
När kommunhuset hade öppet hela dagarna föredrog de spontana besökarna 
framförallt att komma på förmiddagarna. På eftermiddagarna var det få spontana 
besök till kommunhuset. Åren med coronapandemi medförde förändringar på 
många sätt och ett är att besöksmönstren till kommunhuset ändrades. Under 
2024 har antalet spontana besök, dvs besök där personen inte har haft ett bokat 
möte med någon tjänsteperson eller politiker, varit i genomsnitt en per dag där 
besökaren i cirka 60% av besöken har lämnat in ett brev. I övrig del har en nyckel 
lämnats in eller kvitterats ut, man har frågat om vägen till biblioteket eller lånat 
toaletten. Ingen av besökarna har uttryckt att det har varit ett problem att 
kommunhusets reception endast är öppet på förmiddagen. Vid bokade besök, 
efter att receptionen stängt för dagen, möter kommunens tjänsteperson eller 
politiker den besökande vid kommunhusets entrédörr. När en medborgare eller 
företagare kommer på ett spontant besök är det endast i undantagsfall som 
personen faktiskt har möjlighet att träffa den tjänsteperson eller politiker som 
hen hade i avsikt att träffa. Detta eftersom både tjänstepersoner och politiker 
ofta är uppbokade genom möten i eller utanför kommunhuset. 
  
Bollebygds kommun har precis som övriga kommuner utmaningar när det gäller 
kompetensförsörjning inom i princip alla yrkeskategorier och arbetar på många 
olika sätt för att vara en attraktiv arbetsgivare och erbjuda nuvarande och 
framtida medarbetare konkurrenskraftiga villkor. Möjligheten till distansarbete är 
ett sådant villkor som har underlättat rekryteringen till de yrkeskategorier som 
främst har sin arbetsplats i kommunhuset. Distansarbetsavtalet innebär att 
medarbetare i dialog med sin chef och utifrån verksamhetens behov varje år 
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avtalar om hur stor del av arbetstiden som medarbetaren har möjlighet att arbeta 
på distans, antingen hemifrån eller från Bollebygds kommuns flexkontor i 
Göteborg. Den vanligaste fördelningen av distansarbete och arbete på 
arbetsplatsen är 50% distansarbete. Det innebär att det vissa dagar inte finns så 
många tjänstepersoner på plats i kommunhuset och att det vissa dagar är många 
på plats, vilka dagar är svårt att veta. Om alla tjänste-personer skulle välja att 
vara på plats samtidigt finns det inte kontorsplatser till alla. 
  
I takt med att arbetet har blivit mer digitalt har också telefonin förändrats. Det 
som för fem år sedan var en telefon som man ringde i och hade sms-konversation 
i är idag ett arbetsredskap. Det innebär att arbetet med de fysiska telefonerna vid 
installation och underhåll blivit ett annat. Varje telefon behöver konfigureras och 
startas upp för att den ska fungera som både telefon och arbetsredskap. Detta 
behöver göras varje gång en ny telefon installeras, en befattningshavare byter 
tjänst eller slutar och en ny medarbetare kommer. Detta är ett arbete som idag 
utförs av receptionens medarbetare. Ett arbete som måste genomföras ostört och 
utan avbrott. Utöver arbetet med att administrera allt med telefoner, svara i 
telefonen och ta emot besökare i kommunhuset ligger även följande 
arbetsuppgifter på medarbetarna i receptionen: 

• Posthantering 
• Administration och hantering av e-postadresserna 

kommunen@bollebygd.se, receptionen@bollebygd.se, resor@bollebygd.se, 
webbredaktionen@bollebygd.se, åsastugorna@bollebygd.se 

• Resebeställningar för medarbetare och IFO klienter 
• In- och utlämning av nycklar och passertaggar 
• Beställning av kontorsmaterial 
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• Administration och handläggning av parkeringstillstånd för 
funktionsnedsatta personer 

• Del av administration vid färdtjänstärende 
• Administration av medborgarskapsceremonin 
• Fakturakontering kopplad till övriga arbetsuppgifter 
• Administration av borgerliga vigslar 
• Administration och all kontakt med medborgare gällande Åsastugorna 
• Hantering av kundkort 
• Utlämning Västtrafik-kort 
• Turistinformation 
• Kriskommunikation 

En förutsättning för att ovanstående arbetsuppgifter ska kunna genomföras i en 
rimlig arbetsmiljö där fokus kan läggas i varje uppgift utan att bli avbruten är att 
en av medarbetarna kan lägga sitt fokus i dessa arbetsuppgifter och att den 
andra medarbetaren har ansvaret för telefonväxeln och svarar i telefon. 
Ovanstående arbetsuppgifter genomförs på eftermiddagarna av en av 
medarbetarna då den andra medarbetaren har ansvar för växel. Arbetet kan då 
ske på annan plats i kommunhuset. I de fall receptionen ska vara öppen för 
allmänheten även på eftermiddagen behöver de arbetsuppgifter som idag utförs 
av receptionens medarbetare omorganiseras och antingen utföras av någon 
annan eller att 0,5 årsarbetare tillförs receptionen, vilket innebär en ökad kostnad 
på ca 400 tkr. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att motionen ska avslås utifrån att 
behovet av den här insatsen inte bedöms bidra till en ökad tillgänglighet till 
tjänstepersoner och politiker. Tillgängligheten ökar till receptionens medarbetare 
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men dessa kommer inte att kunna slussa vidare den besökande till den person 
hen vill träffa i de allra flesta fall på grund av att efterfråga tjänsteperson inte 
arbetar på plats eller är uppbokad på möte i huset eller någon annanstans. I och 
med pandemin skapades nya arbetssätt och rutiner för de allra flesta 
medarbetare och både medborgare och företagare vande sig vid att boka ett 
besök med efterfrågad tjänsteperson eller politiker för att kunna uträtta sitt 
ärende. Detta har fortsatt. Det vanligaste sättet att ta kontakt med en 
tjänsteperson eller politiker är att kontakta via telefon eller e-post och boka ett 
möte. När en person har bokat ett möte med en tjänsteperson eller politiker har 
denne möjlighet att förbereda sig inför mötet och kan därigenom i de allra flesta 
fall korta handläggningstiden i sitt ärende. Tjänstepersoners och politikers 
arbetstid är planerad med möten och arbetsuppgifter som ska genomföras vilket 
innebär att möjligheten för spontana besök är begränsad. Det är inte säkert att 
någon kan ta emot ett spontant besök trots att personen i fråga är i 
kommunhuset. Utökade öppettider i receptionen innebär också att de 
arbetsuppgifter som idag utförs av receptionens medarbetare måste 
omorganiseras och antingen utföras av någon annan eller att 0,5 årsarbetare 
tillförs receptionen. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då utökade 
öppettider i kommunhusets reception inte bedöms bidra till en ökad tillgänglighet 
till tjänstepersoner och politiker i kommunhuset. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande:  Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
bifaller motionen. Receptionen i kommunhuset ska hållas öppen - utöver 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

nuvarande tider - mellan kl 16.00 och 18.00 på torsdagar med start så snart 
erforderlig samverkan är klar. Eventuell kostnad ska tas inom ram och utvärdering 
av den utökade öppettiden ska göras 2025-12-31.  
  
Daniel Persson (SD) föreslår bifall till motionen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag. Ordföranden ställer proposition 
på förslagen i tur och ordning och finner slutligen att arbetsutskottet beslutar 
enligt Ulf Rapps (S) förslag.   

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (C) gällande ändring av kommunhusets öppettider 
 Motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets reception 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Ulrika Borg  |  HR-chef 

0734-64 70 04  |  
ulrika.borg@bollebygd.se 

Tjänsteskrivelse  

2025-02-11 

 

Dnr  KS2024/34-3 

 

 Kommunstyrelsen  

 

Svar på motion (C) gällande ändring av kommunhusets öppettider 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då utökade 
öppettider i kommunhusets reception inte bedöms bidra till en ökad tillgänglighet till 
tjänstepersoner och politiker i kommunhuset. 

Ärendet 
Agneta Andersson (C) och Yvonne Andén, (C) föreslår i en motion daterad 2024-01-
05 en ändring av kommunhusets öppettider. 

I motionen skriver de som undertecknat den följande; 
Kommunens reception har idag öppettider vardagar kl 08:00-12:00, det är väldigt lite 
tid vi erbjuder våra medborgare såväl som företag möjlighet att nå oss fysiskt. Vi tror 
att det har stor betydelse att genom längre öppettider öka tillgängligheten för 
kommuninvånare och företag i Bollebygds kommun. Det blir en positiv signal om att 
vi är intresserade av att lyssna på medborgaren genom ökad möjlighet till kontakt 
med tjänstemän och politiker. Vi föreslår att kommunstyrelsen alternativt 
kommunfullmäktige så snart som möjligt beslutar och utökade öppettider för 
kommunens reception, dock senast 20240301. 
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Bakgrundsfakta 

Kommunhusets reception har under de senaste fem åren haft färre och färre fysiska 
spontana besök. Kommuninvånare och företagare kontaktar tjänstepersoner och 
politiker företrädesvis via andra kanaler såsom till exempel telefon och e-post för att 
boka ett besök. Kommunens växel har öppet måndag till torsdag 08:00 – 12:00 och 
13:00-16:00, fredagar 08:00 – 12:00. När kommunhuset hade öppet hela dagarna 
föredrog de spontana besökarna framförallt att komma på förmiddagarna. På 
eftermiddagarna var det få spontana besök till kommunhuset. 
 
Coronapandemin medförde förändringar på många sätt och ett är att 
besöksmönstren till kommunhuset ändrades. Under 2024 har antalet spontana besök, 
dvs besök där personen inte har haft ett bokat möte med någon tjänsteperson eller 
politiker, varit i genomsnitt en per dag där besökaren i cirka 60% av besöken har 
lämnat in ett brev. I övrig del har en nyckel lämnats in eller kvitterats ut, man har 
frågat om vägen till biblioteket eller har lånat toaletten. Ingen av besökarna har 
uttryckt att det har varit ett problem att kommunhusets reception endast är öppet på 
förmiddagen. 

Vid bokade besök efter det att receptionen är stängd möter kommunens 
tjänsteperson eller politiker den besökande vid kommunhusets entrédörr.  

När en medborgare eller företagare kommer på ett spontant besök är det endast i 
undantagsfall som personen faktiskt har möjlighet att träffa den tjänsteperson eller 
politiker som hen hade i avsikt att träffa. Detta eftersom både tjänstepersoner och 
politiker ofta är uppbokade genom möten i eller utanför kommunhuset. 

Bollebygds kommun har precis som övriga kommuner utmaningar när det gäller 
kompetens-försörjning inom i princip alla yrkeskategorier och arbetar på många olika 
sätt för att vara en attraktiv arbetsgivare och erbjuda nuvarande och framtida 
medarbetare konkurrenskraftiga villkor. Möjligheten till distansarbete är ett sådant 
villkor som har underlättat rekryteringen till de yrkeskategorier som främst har sin 
arbetsplats i kommunhuset. Distansarbetsavtalet innebär att medarbetare i dialog 
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med sin chef och utifrån verksamhetens behov varje år avtalar om hur stor del av 
arbetstiden som medarbetaren har möjlighet att arbeta på distans, antingen hemifrån 
eller från Bollebygds kommuns flexkontor i Göteborg. Den vanligaste fördelningen av 
distansarbete och arbete på arbetsplatsen är 50% distansarbete. Det innebär att det 
vissa dagar inte finns så många tjänstepersoner på plats i kommunhuset och att det 
vissa dagar är många på plats, vilka dagar är svårt att veta. Om alla tjänste-personer 
skulle välja att vara på plats samtidigt finns det inte kontorsplatser till alla. 

I takt med att arbetet har blivit mer digitalt har också telefonin förändrats. Det som 
för fem år sedan var en telefon som man ringde i och hade smskonversation i är idag 
ett arbetsredskap. Det innebär att arbetet med de fysiska telefonerna vid installation 
och underhåll blivit ett annat. Varje telefon behöver konfigureras och startas upp för 
att den ska fungera som både telefon och arbetsredskap. Detta behöver göras varje 
gång en ny telefon installeras, en befattningshavare byter tjänst eller slutar och en ny 
medarbetare kommer. Detta är ett arbete som idag utförs av receptionens 
medarbetare. Ett arbete som måste genomföras ostört och utan avbrott. Utöver 
arbetet med att administrera allt med telefoner, svara i telefonen och ta emot 
besökare i kommunhuset ligger även följande arbetsuppgifter på medarbetarna i 
receptionen: 

• Posthantering 

• Administration och hantering av e-postadresserna kommunen@bollebygd.se, 

receptionen@bollebygd.se, resor@bollebygd.se, 

webbredaktionen@bollebygd.se, åsastugorna@bollebygd.se  

• Resebeställningar för medarbetare och IFO klienter 

• In och utlämning av nycklar och passertaggar 

• Beställning av kontorsmaterial 

• Administration och handläggning av handikapptillstånd 

• Del av administration vid färdtjänstärende 

• Administration av medborgarskapsceremonin 
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• Fakturakontering kopplad till övriga arbetsuppgifter 

• Administration av borgerliga vigslar 

• Administration och all kontakt med medborgare gällande Åsastugorna 

• Hantering av kundkort 

• Utlämning Västtrafik-kort 

• Turistinformation 

• Kriskommunikation 

En förutsättning för att ovanstående arbetsuppgifter ska kunna genomföras i en 
rimlig arbetsmiljö där fokus kan läggas i varje uppgift utan att bli avbruten är att en 
av medarbetarna kan lägga sitt fokus i dessa arbetsuppgifter och att den andra 
medarbetaren har ansvaret för telefonväxeln och svarar i telefon. Ovanstående 
arbetsuppgifter genomförs på eftermiddagarna av en av medarbetarna då den andra 
medarbetaren har ansvar för växel. Arbetet kan då ske på annan plats i 
kommunhuset.  

Ekonomiska förutsättningar 
I de fall receptionen ska vara öppen för allmänheten även på eftermiddagen behöver 
de arbets-uppgifter som idag utförs av receptionens medarbetare omorganiseras och 
antingen utföras av någon annan eller att 0,5 årsarbetare tillförs receptionen, vilket 
innebär en ökad kostnad på ca 400 tkr. 
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Bedömning 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att motionen ska avslås utifrån att behovet 
av den här insatsen inte bedöms bidra till en ökad tillgänglighet till tjänstepersoner 
och politiker. Tillgängligheten ökar till receptionens medarbetare men dessa kommer 
inte att kunna slussa vidare den besökande till den person hen vill träffa i de allra 
flesta fall på grund av att efterfråga tjänsteperson inte arbetar på plats eller är 
uppbokad på möte i huset eller någon annanstans. I och med pandemin skapades 
nya arbetssätt och rutiner för de allra flesta medarbetare och både medborgare och 
företagare vande sig vid att boka ett besök med efterfrågad tjänsteperson eller 
politiker för att kunna uträtta sitt ärende. Detta har fortsatt. Det vanligaste sättet att 
ta kontakt med en tjänsteperson eller politiker är att kontakta via telefon eller e-post 
och boka ett möte. När en person har bokat ett möte med en tjänsteperson eller 
politiker har denne möjlighet att förbereda sig inför mötet och kan därigenom i de 
allra flesta fall korta handläggningstiden i sitt ärende. 
 
Tjänstepersoners och politikers arbetstid är planerad med möten och arbetsuppgifter 
som ska genomföras vilket innebär att möjligheten för spontana besök är begränsad. 
Det är inte säkert att någon kan ta emot ett spontant besök trots att personen i fråga 
är i kommunhuset. Utökade öppettider i receptionen innebär också att de 
arbetsuppgifter som idag utförs av receptionens medarbetare måste omorganiseras 
och antingen utföras av någon annan eller att 0,5 årsarbetare tillförs receptionen. 

Barnkonsekvensanalys 
Beslut i ärendet bedöms inte påverka barn och unga negativt. 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Monica Holmgren Ulrika Borg 
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Förvaltningschef HR-chef 
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§23     KS2024/247 

 
Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger val- och arvodesberedningen i 
uppdrag att revidera arvodesreglementet. 
 

Ärendet 
Ewa-Maria Andorff-Ripa (SD) föreslår i motion 2024-09-03 att i 
arvodesreglementet ändras 5-timmarsregeln för arvodesutbetalning per dag till 
att gälla per möte. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-09-19, § 79, 
överlämnat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
I aktuellt arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun, 
mandatperioden 2022-2026, stipuleras i punkt 3.3 om arvode vid sammanträden 
och förrättningar; Sammanträdesarvode betalas ut per påbörjad halvtimma, första 
timmen betalas ut i form av ett grundarvode. Vid sammanträden enligt punkt 1.3 
a-c utbetalas arvode för högst 5 tim/dygn. Punkt a-c inrymmer följande: 
a. sammanträde med kommunfullmäktige, fullmäktigeberedning, 
kommunstyrelsen och övriga nämnder, nämndutskott, nämndberedningar, 
utredningskommittéer, projektgrupper och arbets-grupper, liksom revisorernas 
sammanträden. 
b. presidiemöte i fullmäktige, fullmäktigeberedning, nämnd eller utskott. 
c. sammankomst med kommunal samrådsinstans/intressentsammansatt instans. 
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I arvodesreglementet finns också följande bestämmelse i punkt 3.3; Om 
styrelse/nämnd har planerings-/utbildningsdag (förrättning) i anslutning till 
sammanträde ska sammankomsterna ersättas var för sig. I det hänseendet 
stämmer det utifrån motionärens intention. Skillnaden består i vilken sorts 
förrättning det är; det ska vara planeringsdag/utbildningsdag, t ex om en nämnd 
har utbildning på förmiddagen och senare nämndssammanträde på 
eftermiddagen. Dessa två tillfällen arvoderas var för sig. Dock gäller 
bestämmelsen inte om det före nämndssammanträdet hålls ett utskottsmöte, i 
det fallet är det 5 timmar sammantaget som gäller, för de två mötena, där samma 
person/personer deltar på båda mötena. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det kan anses olämpligt att ändra 
arvodesreglemente under pågående mandatperiod, och föreslår istället att en 
större genomgång görs inför en ny mandatperiod, under våren/sommaren 2026. 
Därav föreslår förvaltningen att motionen avslås. Förvaltningen anser dock att 
motionens intention är god och att det ska tas med i kommande arbete med 
revidering av arvodesreglemente. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen, då det kan 
anses olämpligt att ändra arvodesreglemente under pågående mandatperiod. En 
större genomgång av arvodesreglementet kan göras inför en ny mandatperiod, 
under våren/sommaren 2026. Kommunfullmäktige anser att motionens intention 
är god och att det ska tas med i kommande arbete med revidering av 
arvodesreglementet. 
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Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
bifaller motionen och att kommunfullmäktige ger val och arvodesberedningen i 
uppdrag att revidera arvodesreglementet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Ulf Rapps (S) förslag.  

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente 
 Motion (SD) om revidering av arvodesreglemente 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Motion till kommunfullmäktige  

2024-09-03 

 

Arvodesreglemente 
 

I arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun, mandatperioden 2022-2026 finns 

följande lydelse under punkten 3.3: 

- Vid sammanträden enligt punkt 1.3 a-c utbetalas arvode för högst 5 tim/dygn.  

Det innebär att om en politiker har två möten i olika instanser under samma dag så får den som 

maximalt bara betalt för 5 timmar. Vi anser att detta är orättvist.  

 

 

Vi yrkar att 5-timmars regeln ändras till att gälla per möte 

 

Ewa-Maria Andorff -Ripa  

Sverigedemokraterna 
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Suzanna Bengtsson  |  Kanslichef och 
kommunsekreterare 

0734-64 70 10  |  
suzanna.bengtsson@bollebygd.se 

Tjänsteskrivelse  

2025-02-11 

 

Dnr  KS2024/247-3 

 

 Kommunstyrelsen  

 

Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen, då det kan anses 
olämpligt att ändra arvodesreglemente under pågående mandatperiod. En större 
genomgång av arvodesreglementet kan göras inför en ny mandatperiod, under 
våren/sommaren 2026. Kommunfullmäktige anser att motionens intention är god och 
att det ska tas med i kommande arbete med revidering av arvodes-reglementet. 

Ärendet 
Ewa-Maria Andorff-Ripa (SD) föreslår i motion 2024-09-03 att i arvodesreglementet 
ändras 5-timmarsregeln för arvodesutbetalning per dag till att gälla per möte. 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-09-19, § 79, överlämnat motionen till 
kommunstyrelsen för handläggning. 
  

I aktuellt arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun, 
mandatperioden 2022-2026, stipuleras i punkt 3.3 om arvode vid sammanträden och 
förrättningar; Sammanträdesarvode betalas ut per påbörjad halvtimma, första 
timmen betalas ut i form av ett grundarvode. Vid sammanträden enligt punkt 1.3 a-c 
utbetalas arvode för högst 5 tim/dygn. Punkt a-c inrymmer följande: 
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a. sammanträde med kommunfullmäktige, fullmäktigeberedning, kommunstyrelsen 
och övriga nämnder, nämndutskott, nämndberedningar, utredningskommittéer, 
projektgrupper och arbets-grupper, liksom revisorernas sammanträden. 

b. presidiemöte i fullmäktige, fullmäktigeberedning, nämnd eller utskott. 

c. sammankomst med kommunal samrådsinstans/intressentsammansatt instans. 
  

I arvodesreglementet finns också följande bestämmelse i punkt 3.3; Om 
styrelse/nämnd har planerings-/utbildningsdag (förrättning) i anslutning till 
sammanträde ska sammankomsterna ersättas var för sig. I det hänseendet stämmer 
det utifrån motionärens intention. Skillnaden består i vilken sorts förrättning det är; 
det ska vara planeringsdag/utbildningsdag, t ex om en nämnd har utbildning på 
förmiddagen och senare nämndssammanträde på eftermiddagen. Dessa två tillfällen 
arvoderas var för sig. 

Dock gäller bestämmelsen inte om det före nämndssammanträdet hålls ett 
utskottsmöte, i det fallet är det 5 timmar sammantaget som gäller, för de två mötena, 
där samma person/personer deltar på båda mötena. 

Bedömning 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det kan anses olämpligt att ändra 
arvodesreglemente under pågående mandatperiod, och föreslår istället att en större 
genomgång görs inför en ny mandatperiod, under våren/sommaren 2026. Därav 
föreslår förvaltningen att motionen avslås. Förvaltningen anser dock att motionens 
intention är god och att det ska tas med i kommande arbete med revidering av 
arvodesreglemente. 

Barnkonsekvensanalys 
Beslut i ärendet bedöms inte påverka barn och unga negativt. 
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Beslutsunderlag  
Motion (SD), daterad 2024-09-03 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

 

 

BOLLEBYGDS KOMMUN 

Kommunstyrelseförvaltningen 

 

Monica Holmgren Suzanna Bengtsson 

Förvaltningschef Kanslichef och kommunsekreterare 
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KS2024/312 
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§22     KS2024/312 

 
Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. Eftersom 
jävsreglerna är utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är 
jävig går det emot Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör 
jävsgrunderna i stor utsträckning personliga förhållanden som kan komma att 
förändras, så en kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt 
olämpligt med en kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. 
 

Ärendet 
Daniel Persson (SD) och Rune Kennborn (KD) föreslår i motion 2024-11-26 att 
Bollebygds kommun, med hjälp av en extern part, genomför en kartläggning av 
den politiska organisationen för att identifiera och minimera risken för jäv. 
Motionärerna anser att en översikt visar att flera partier har företrädare med 
uppdrag i flera nämnder. Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna anser att 
det är av största vikt att kommunen agerar proaktivt för att undvika situationer 
där beslut kan ifrågasättas eller överklagas på grund av jäv. Man föreslår att 
kommunen använder extern, oberoende aktör – exempelvis Sveriges Kommuner 
och Regioner (SKR) – för att genomföra en grundlig kartläggning av jäv inom den 
politiska organisationen. 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-12-11, § 121, remitterat 
motionen till kommun-styrelsen för handläggning. 
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Bakgrund 
För de politiska församlingarna, t ex kommunfullmäktige, gäller ganska svaga 
jävsregler. I princip är dessa ledamöter endast förhindrade att hantera ärenden 
som rör dem personligen. Anledningen till att jävsreglerna fått denna utformning 
är att man inte vill bakbinda det politiska arbetet. En förtroende-vald i 
kommunstyrelsen eller annan nämnd riskerar dock att vara jävig i fler situationer 
än en ledamot i fullmäktige, eftersom bestämmelserna om jäv avser all 
handläggning hos nämnderna. Med handläggning menas i detta fall såväl 
utredning som beredning, föredragning och beslutsfattande. 
Jävsreglerna för förtroendevalda finner man i 6 kap. 28 § Kommunallagen (KL). 
De olika jävs-grunderna enligt paragrafen är som följer: 
1. Parts-, intresse- och närståendejäv. Personen är jävig om hen eller någon 
närstående är part i ärendet eller annars kan antas bli påverkad av beslutet i en 
inte oväsentlig utsträckning. 
2. Ställföreträdar- och ombudsjäv. Täcker alla de situationer där den 
förtroendevalde eller någon närstående till honom eller henne, är eller har varit 
ställföreträdare eller ombud för en part i ärendet eller för någon annan som kan 
antas bli påverkad av beslutet i en inte oväsentlig utsträckning. 
3. Tillsynsjäv. Rör de situationer där den förtroendevalde eller anställde är 
knuten till en verksamhet som ett tillsynsärende avser. Det innebär att en 
förtroendevald eller anställd som på något sätt är knuten till driften av en 
kommunal verksamhet inte kan delta i hanteringen av tillsynen över samma 
verksamhet. Regeln omfattar all slags kommunal tillsyn över verksamheter som 
kommunen själv bedriver. I den kommunala tillsynen ingår att utöva tillsyn över 
verksamheter där kommunen själv kan vara driftsansvarig, t.ex. energi- och 
avloppsanläggningar. Tillsynsjävet omfattar inte den uppsikt som 
kommunstyrelsen har över verksamhet i kommunala nämnder och bolag. 
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4. Delikatessjäv. Innebär att den som har att handlägga ett ärende är jävig, om 
det av något annat skäl föreligger någon särskild omständighet som är ägnad att 
rubba förtroendet till hans eller hennes opartiskhet. Det kan vara när den 
förtroendevalde eller anställde står i ett markant beroende-förhållande till den 
som saken angår, exempelvis genom anställningsförhållande eller ekonomisk 
beroendeställning. Delikatessjäv kan även uppstå om det är uppenbart att någon 
är nära vän eller ovän med den saken rör, liksom när anställd eller förtroendevald 
är engagerad i saken på ett sådant sätt att misstanke lätt kan uppkomma om att 
det brister i förutsättningarna för en opartisk bedömning. 
Undantag från jävsreglerna 
I 6 kap. 31 § andra stycket KL finns ett undantag från jävsreglerna rörande 
delikatessjäv vid dubbla engagemang i två nämnder. Förarbetena till 31 § andra 
stycket KL talar om engagemang i kommun-styrelsen och ytterligare en nämnd. 
Där anges att det i det kommunalpolitiska arbetet inte är ovanligt att 
ordförandena i åtminstone vissa “tunga” nämnder också är ledamöter i 
kommunstyrelsen. 
Eftersom de nämndärenden som handläggs i kommunstyrelsen sällan är 
partsärenden i den meningen att de berör nämnden som sådan, bör frågan om 
opartiskhet i de flesta fall uppenbart sakna betydelse och undantagsregeln om 
bortseende från jäv kunna tillämpas. För att undvika oklarhet framgår det av 
lagtexten att delikatessjäv inte ska anses föreligga om en förtroendevald tidigare 
har deltagit i ärendets handläggning hos en annan nämnd. 
När någon är jävig 
I 30 § KL regleras vad som gäller när någon är jävig enligt punkterna i 28 §. Där 
anges att den förtroendevalda eller anställde inte får delta eller närvara vid 
handläggningen av ärendet. 
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Vidare anges att det ankommer på den enskilde att självmant anmäla 
omständigheter som kan antas utgöra jäv. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Eftersom jävsreglerna är 
utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är jävig går det emot 
Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör jävsgrunderna i stor 
utsträckning personliga förhållanden som kan komma att förändras, så en 
kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt olämpligt med en 
kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. Förvaltningen tror 
mer på att utbildningsinsatser kan vara ett svar på det som upplevs som 
problematiska jävsförhållanden. På kommunens externa webb finns t ex redan 
idag en politikerportal där kommunstyrelseförvaltningen har samlat information 
som man som förtroendevald i kommunen kan tänkas behöva veta/kunna i ditt 
förtroendeuppdrag, däribland jävsregler; Politikerportal - Bollebygds kommun 
Vid starten av en ny mandatperiod bjuds också alla förtroendevalda (nya och 
gamla) in till en utbildningsdag och där gås jävsregler igenom, dock skulle man i 
varje nämnd förslagsvis kunna ha en kortare utbildningspunkt kring jäv en gång 
per år, då förtroendevalda slutar sina uppdrag och nya väljs in som inte varit med 
på utbildningsdagen i början av ny mandatperiod. Allt sammantaget bedömer 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska avslås. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. Eftersom 
jävsreglerna är utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är 
jävig går det emot Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör 
jävsgrunderna i stor utsträckning personliga förhållanden som kan komma att 
förändras, så en kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt 
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olämpligt med en kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Daniel Persson (SD) föreslår bifall till motionen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser 
 Motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Motion till kommunfullmäktige                                                                                                                    

 

Jäv i politiska organ 

 

Vid senaste kommunfullmäktigemötet uppstod en diskussion om jäv i samband med ett 

fyllnadsval. En moderat ledamot lyfte fram olämpligheten i att inneha flera uppdrag 

samtidigt inom olika nämnder. Risken för att beslut kan överklagas eller stoppas belystes 

under diskussionen.  

En översikt visar att flera partier, inklusive Moderaterna, har företrädare med uppdrag i flera 

nämnder.  

Dessutom framkommer att en politiker som också är ordförande för ett parti kommer att 

anställas som miljö- och hållbarhetsstrateg. Denna dubbelroll innebär att personen både 

bereder och påverkar politiska beslut, vilket kan leda till en potentiell jävssituation.  

 

Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna anser att det är av största vikt att kommunen 

agerar proaktivt för att undvika situationer där beslut kan ifrågasättas eller överklagas på 

grund av jäv. Vi föreslår därför att kommunen använder extern, oberoende aktör – 

exempelvis Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) – för att genomföra en grundlig 

kartläggning av jäv inom den politiska organisationen. Syftet är att identifiera riskområden 

och ta fram konkreta förslag för att minimera dessa risker. Åtgärderna kan omfatta 

ändringar i kommunens reglementen eller andra relevanta riktlinjer.  

 

 

Vi yrkar att kommunen, med hjälp av en extern part, genomför en kartläggning av den 

politiska organisationen för att identifiera och minimera risken för jäv. 

 

 

 

 

2024-11-26 

 

Daniel Persson                                         Rune Kennborn 

Sverigedemokraterna                             Kristdemokraterna 
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Suzanna Bengtsson  |  Kanslichef 

Teresa Ekman |  Kommunjurist 

Tjänsteskrivelse  

2025-02-11 

 

Dnr  KS2024/312-3 

 

 Kommunstyrelsen  

 

Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. Eftersom 
jävsreglerna är utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är jävig 
går det emot Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör jävsgrunderna i 
stor utsträckning personliga förhållanden som kan komma att förändras, så en 
kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt olämpligt med en 
kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. 

Ärendet 
Daniel Persson (SD) och Rune Kennborn (KD) föreslår i motion 2024-11-26 att 
Bollebygds kommun, med hjälp av en extern part, genomför en kartläggning av den 
politiska organisationen för att identifiera och minimera risken för jäv. Motionärerna 
anser att en översikt visar att flera partier har företrädare med uppdrag i flera 
nämnder. Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna anser att det är av största vikt 
att kommunen agerar proaktivt för att undvika situationer där beslut kan ifrågasättas 
eller överklagas på grund av jäv. Man föreslår att kommunen använder extern, 
oberoende aktör – exempelvis Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) – för att 
genomföra en grundlig kartläggning av jäv inom den politiska organisationen. 
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Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-12-11, § 121, remitterat motionen till 
kommun-styrelsen för handläggning. 
  

Bakgrund 
För de politiska församlingarna, t ex kommunfullmäktige, gäller ganska svaga 
jävsregler. I princip är dessa ledamöter endast förhindrade att hantera ärenden som 
rör dem personligen. Anledningen till att jävsreglerna fått denna utformning är att 
man inte vill bakbinda det politiska arbetet. En förtroende-vald i kommunstyrelsen 
eller annan nämnd riskerar dock att vara jävig i fler situationer än en ledamot i 
fullmäktige, eftersom bestämmelserna om jäv avser all handläggning hos nämnderna. 
Med handläggning menas i detta fall såväl utredning som beredning, föredragning 
och beslutsfattande. 
  

Jävsreglerna för förtroendevalda finner man i 6 kap. 28 § Kommunallagen (KL). De 
olika jävs-grunderna enligt paragrafen är som följer: 

1. Parts-, intresse- och närståendejäv. Personen är jävig om hen eller någon 
närstående är part i ärendet eller annars kan antas bli påverkad av beslutet i en inte 
oväsentlig utsträckning. 

2. Ställföreträdar- och ombudsjäv. Täcker alla de situationer där den 
förtroendevalde eller någon närstående till honom eller henne, är eller har varit 
ställföreträdare eller ombud för en part i ärendet eller för någon annan som kan antas 
bli påverkad av beslutet i en inte oväsentlig utsträckning. 

3. Tillsynsjäv. Rör de situationer där den förtroendevalde eller anställde är knuten till 
en verksamhet som ett tillsynsärende avser. Det innebär att en förtroendevald eller 
anställd som på något sätt är knuten till driften av en kommunal verksamhet inte kan 
delta i hanteringen av tillsynen över samma verksamhet. Regeln omfattar all slags 
kommunal tillsyn över verksamheter som kommunen själv bedriver. I den kommunala 
tillsynen ingår att utöva tillsyn över verksamheter där kommunen själv kan vara 
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driftsansvarig, t.ex. energi- och avloppsanläggningar. Tillsynsjävet omfattar inte den 
uppsikt som kommunstyrelsen har över verksamhet i kommunala nämnder och bolag. 

4. Delikatessjäv. Innebär att den som har att handlägga ett ärende är jävig, om det 
av något annat skäl föreligger någon särskild omständighet som är ägnad att rubba 
förtroendet till hans eller hennes opartiskhet. Det kan vara när den förtroendevalde 
eller anställde står i ett markant beroende-förhållande till den som saken angår, 
exempelvis genom anställningsförhållande eller ekonomisk beroendeställning. 
Delikatessjäv kan även uppstå om det är uppenbart att någon är nära vän eller ovän 
med den saken rör, liksom när anställd eller förtroendevald är engagerad i saken på 
ett sådant sätt att misstanke lätt kan uppkomma om att det brister i 
förutsättningarna för en opartisk bedömning. 
  

Undantag från jävsreglerna 
I 6 kap. 31 § andra stycket KL finns ett undantag från jävsreglerna rörande 
delikatessjäv vid dubbla engagemang i två nämnder. Förarbetena till 31 § andra 
stycket KL talar om engagemang i kommun-styrelsen och ytterligare en nämnd. Där 
anges att det i det kommunalpolitiska arbetet inte är ovanligt att ordförandena i 
åtminstone vissa “tunga” nämnder också är ledamöter i kommunstyrelsen. 
  

Eftersom de nämndärenden som handläggs i kommunstyrelsen sällan är 
partsärenden i den meningen att de berör nämnden som sådan, bör frågan om 
opartiskhet i de flesta fall uppenbart sakna betydelse och undantagsregeln om 
bortseende från jäv kunna tillämpas. För att undvika oklarhet framgår det av 
lagtexten att delikatessjäv inte ska anses föreligga om en förtroendevald tidigare har 
deltagit i ärendets handläggning hos en annan nämnd. 
  

När någon är jävig 
I 30 § KL regleras vad som gäller när någon är jävig enligt punkterna i 28 §. Där 
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anges att den förtroendevalda eller anställde inte får delta eller närvara vid 
handläggningen av ärendet. 

Vidare anges att det ankommer på den enskilde att självmant anmäla 
omständigheter som kan antas utgöra jäv. 

Bedömning 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Eftersom jävsreglerna är 
utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är jävig går det emot 
Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör jävsgrunderna i stor 
utsträckning personliga förhållanden som kan komma att förändras, så en 
kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt olämpligt med en 
kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. 
  

Förvaltningen tror mer på att utbildningsinsatser kan vara ett svar på det som 
upplevs som problematiska jävsförhållanden. På kommunens externa webb finns t ex 
redan idag en politikerportal där kommunstyrelseförvaltningen har samlat information 
som man som förtroendevald i kommunen kan tänkas behöva veta/kunna i ditt 
förtroendeuppdrag, däribland jävsregler; Politikerportal - Bollebygds kommun 

Vid starten av en ny mandatperiod bjuds också alla förtroendevalda (nya och gamla) 
in till en utbildningsdag och där gås jävsregler igenom, dock skulle man i varje nämnd 
förslagsvis kunna ha en kortare utbildningspunkt kring jäv en gång per år, då 
förtroendevalda slutar sina uppdrag och nya väljs in som inte varit med på 
utbildningsdagen i början av ny mandatperiod.  

Allt sammantaget bedömer kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska avslås.   

Barnkonsekvensanalys 
Beslut i ärendet bedöms inte påverka barn och unga negativt. 
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Beslutsunderlag  
Motion (SD)/(KD) daterad 2024-11-26. 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 

 

BOLLEBYGDS KOMMUN 

Kommunstyrelseförvaltningen 

 

Monica Holmgren Suzanna Bengtsson 

Förvaltningschef Kanslichef och kommunsekreterare 
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13.  Svar på motion (FR) om granskning av 
ersättning förlorad arbetsinkomst för 
förtroendevalda (kf fattar slutligt beslut)   
KS2024/225 
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§24     KS2024/225 

 
Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad 
arbetsinkomst för förtroendevalda  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige avslår motionen. En större genomgång av 
arvodesreglementet kan göras inför en ny mandatperiod, under våren/sommaren 
2026. Kommunfullmäktige anser att motionens intention är god, det kan finnas 
fog för förtydliganden i arvodesreglementet, och det ska tas med i kommande 
arbete med revidering av reglementet. 
 

Ärendet 
Michael Plogell (FR) föreslår i motion 2024-06-18 att kommunfullmäktige i 
arvodesreglementet dels inför en föreskrift som ger kommunens 
ekonomiavdelning alternativt kommunens revisorer behörighet och befogenhet att 
granska de ersättningar som förtroendevalda får för förlorad arbets-förtjänst, dels 
en föreskrift som förpliktar förtroendevalda att återbetala ersättningar som visar 
sig vara felaktigt reglerade. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-09-19, 
§ 81, överlämnat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
I aktuellt arvodesreglemente (punkt 2.1) finns reglering kring förlorad 
arbetsförtjänst/arbetsinkomst, bland annat att ett intyg från arbetsgivaren ska 
lämnas in för att styrka det eventuella löneavdrag som görs vid ledighet från 
ordinarie arbete. Vid en eventuell inkomstförändring ska ett nytt intyg lämnas in, 
den förändrade ersättningen betalas ut från månaden efter det att intyget 
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lämnats in. För ersättning över 8 timmar ska schema eller intyg från arbetsgivaren 
lämnas in och undertecknas av nämnds- eller styrelseordförande. 
  
Från och med 2025 kommer det på ett urval av kommunstyrelsens sammanträden 
göras tillsyn där en/flera förtroendevalda (både ledamöter och ersättare) som 
begär förlorad arbetsförtjänst ombeds att inkomma med skriftligt bevis från sin 
arbetsgivare att hen varit ledig från ordinarie arbete vid tidpunkten för 
sammanträdet, t ex ett utdrag från personalsystem. Det är alltså den 
förtroendevalde som ska visa att ledighet begärts och beviljats, för 
sammanträdet. Kommunsekreterare kommer inför tillsyn att meddela de som 
slumpvis valts ut, att till kommande sammanträde ta med ett intyg, alternativt att 
det skickas via e-post. Detta tillvägagångssätt kan också anammas av de andra 
nämnderna i kommunen. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att ekonomiavdelningen inte kan 
utföra tillsynen och begära in intyg, då man varken har tillgång till personalsystem 
(där även förtroendevalda finns förtecknade) eller förtroendemannaregistret. 
Kommunrevisionen är enligt sitt reglemente ”fullmäktiges och ytterst 
medborgarnas demokratiska instrument för granskning och kontroll av den 
verksamhet som bedrivs i styrelser, nämnder, fullmäktigeberedningar och företag. 
Revisionen har en central roll när det gäller att säkerställa insynen i och 
kontrollen av all verksamhet som kommuner ansvarar för. Den har därmed en 
viktig funktion i den lokala självstyrelsen.” Dock stipuleras inte i reglementet att 
kommunfullmäktige kan begära att kommunrevisionen utför specifika 
granskningar, t ex granska de ersättningar som förtroendevalda får för förlorad 
arbetsförtjänst. Kommunens revisorer beslutar själva vilka granskningar som ska 
utföras inom deras verksamhetsområden. Således blir en sådan föreskrift i 
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arvodesreglementet, som motionären föreslår, inte tillämplig. 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer vidare att det kan anses olämpligt att 
ändra arvodes-reglemente under pågående mandatperiod, och föreslår istället att 
en större genomgång görs inför en ny mandatperiod, under våren/sommaren 
2026. Därav föreslår förvaltningen att motionen avslås. Förvaltningen anser dock 
att motionens intention är god och att det kan finnas fog för förtydliganden i 
arvodesreglementet och att det ska tas med i kommande arbete med revidering 
av reglementet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen, då det kan 
anses olämpligt att ändra arvodesreglemente under pågående mandatperiod. En 
större genomgång av arvodesreglementet kan göras inför en ny mandatperiod, 
under våren/sommaren 2026. Kommunfullmäktige anser att motionens intention 
är god, det kan finnas fog för förtydliganden i arvodesreglementet, och det ska tas 
med i kommande arbete med revidering av reglementet. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår som ändringsförslag att meningen "då det kan anses 
olämpligt att ändra arvodesreglemente under pågående mandatperiod" i 
förvaltningens förslag ska tas bort. I övriga delar bifalls förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag samt ett ändringsförslag. 
Ordföranden frågar först om förvaltningens förslag kan antas och finner att så 
sker. Därefter frågar ordföranden om Ulf Rapps (S) ändringsförslag kan antas och 
finner att så sker.  
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Beslutsunderlag 
 Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst 

för förtroendevalda 
 Motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst för 

förtroendevalda 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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Från:                                  "Suzanna Bengtsson" <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>
Skickat:                             Mon, 5 Aug 2024 13:13:21 +0100
Till:                                     "Suzanna Bengtsson" <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>
Ämne:                               Motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst för 
förtroendevalda

Från: Michael Plogell
Skickat: den 18 juni 2024 22:13
Till: Suzanna Bengtsson <suzanna.bengtsson@bollebygd.se>
Ämne: Motion

I Hallands Postens utgåva den 13 juni 2024 kan man läsa att Halmstads kommun sedan en tid tillbaka har infört en 
årlig stickprovskontroll avseende förtroendevaldas ersättningar för förlorad arbetsinkomst. Undersökningen för 2023 
visar att förtroendevalda felaktigt erhållit sammanlagt 205 000 kr i sådana ersättningar.

Folkets Röst menar att det kan finnas anledning att granska de ersättningar för förlorad arbetsinkomst som 
förtroendevalda i Bollebygds kommun erhåller. Därför lämnar vi följande Motion Folkets Röst hemställer att 
Fullmäktige i arvodesreglementet snarast inför dels en föreskrift som ger kommunens ekonomiavdelning alt revisorer 
behörighet och befogenhet att granska de ersättningar som förtroendevalda erhåller för förlorad arbetsförtjänst, dels 
en föreskrift som förpliktar förtroendevalda att återbetala ersättningar som visar sig vara felaktigt reglerade.

Föreskriften ska ange att vid prövningen åvilar det den förtroendevalde att styrka sin rätt till ersättning.

Med vänlig hälsning/Best regards
Michael Plogell (FR)
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§25     KS2024/279 

 
Svar på motion (FR) om AI inom de kommunala verksamheterna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. Kommunstyrelsen får i uppdrag att 
eftersöka student eller forskare som har kunskap och är intresserad av att ta sig 
an uppdraget att genomlysa kommunens olika verksamheter och lämna förslag på 
vad som kan effektiviseras med hjälp av AI. 
 

Ärendet 
Peter Gregorics (FR) föreslår i motion daterad 2024-10-16 att Bollebygds 
kommun grundligt och strukturerat låter genomlysa sina olika verksamheter för 
att finna de områden och uppgifter där AI kan bidra till ökad effektivitet. 
Motionären tänker att det rimligen finns studenter/forskare/ doktorander hos 
närliggande lärosäten som skulle kunna åta sig denna uppgift utan kostnad för 
kommunen. Efter genomlysning och analys lämnas förslag på uppgifter som kan 
effektiviseras med hjälp av AI. Kommunfullmäktige har på möte 2024-11-21, § 
109, remitterat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
Under förutsättning att genomlysningen kan göras av student eller i 
forskningssyfte innebär det ingen lönekostnad för kommunen. Resurser i form av 
arbetstid från förvaltningarna kommer dock att behöva avsättas då framtagande 
av material och underlag samt stöd till student kommer att behövas. Som ett led i 
att klara framtida kompetensförsörjning är digitalisering av kommunala 
verksamheter, insatser och arbetssätt en förutsättning. Tekniken kan användas 

Sida 1 av 3Sida 118 av 128



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 Sammanträdesdatum 

 
 

  2025-02-18 

 

 
 
Justerandes 
sign 

  Utdragsbestyrkande 

 

för att bygga ett starkare välfärdssystem. Internationellt, nationellt och lokalt står 
vi i början av en transformerande förändring, där artificiell intelligens (AI) snart 
kommer att användas i hela samhället. AI är en mycket kraftfull teknologi som 
kommer att kunna hjälpa till att optimera och göra vardagliga uppgifter mycket 
effektivare. Kommunfullmäktige har redan hanterat och beslutat avslag, KF 2024-
06-05, § 58, på en motion med liknande förslag. Skillnaden i motionerna är att 
den förra avsåg att ta in en expert vilket bedömdes som en kostnad för 
kommunen. Samarbete i Boråsregionen pågår inom digitalisering och AI, men 
kommunernas genomlysning och områden som kan effektiviseras med hjälp av AI 
måste ske inom varje kommun oavsett. 
  
Intentionen i motionen är god och kommunstyrelsen bör ges i uppdrag att 
eftersöka student eller forskare som har kunskap och är intresserad av att ta sig 
an uppdraget att genomlysa verksamheterna och lämna förslag på vad som kan 
effektiviseras. Arbete bör ledas av kommundirektör. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att eftersöka student eller forskare som har 
kunskap och är intresserad av att ta sig an uppdraget att genomlysa kommunens 
olika verksamheter och lämna förslag på vad som kan effektiviseras med hjälp av 
AI. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
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 Svar på motion (FR) gällande AI i kommunala verksamheter 
 Motion (FR) gällande AI inom den kommunala verksamheten 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
  

Paragrafen är justerad 
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MOTION 

Folkets Röst har tidigare lämnat in en motion gällande AI inom den kommunala verksamheten. Vi vill 
här lämna in en ny, omformulerad motion på samma tema. 

Låt oss först konstatera att AI och dess möjligheter är här för att stanna. AI används inom en rad 
verksamheter, inte minst kommunala. Det räcker att googla på temat för att få en god bild av vilka 
möjligheter som finns när det gäller att förbättra och effektivisera vissa delar inom exempelvis den 
kommunala verksamheten. 

Som alltid strävar Bollebygds kommun efter att bli en bra arbetsgivare och att effektivisera sin 
verksamhet. Mot bakgrund av ovannämnda vill Folkets Röst föreslå följande. 

Motion 

Vi vill att kommunen grundligt och strukturerat låter genomlysa sina olika verksamheter för att finna 
de områden och uppgifter där AI kan bidra till ökad effektivitet. Vi tänker att det rimligen finns 
studenter/forskare/doktorander hos närliggande lärosäten som skulle kunna åta sig denna uppgift 
utan kostnad för kommunen. Efter genomlysning och analys lämnas förslag på uppgifter som kan 
effektiviseras med hjälp av AI. 

 

Bollebygd 2024-10-16 

Folkets Röst 

 

Peter Gregorics 
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§26     KS2024/307 

 
Svar på medborgarförslag om att den palestinska flaggan hissas 
utanför kommunhuset  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. Bollebygds kommun tar inte 
ställning för endera part i konflikten Israel-Palestina. 
 

Ärendet 
Glenn Zetterlind föreslår i medborgarförslag daterat 2024-11-20 att Bollebygds 
kommun gör plats för också en palestinsk flagga på flaggstängerna utanför 
kommunhuset. Förslagsställaren menar att Israel är en ockupationsmakt som 
annekterar landområden och skövlar bostadsområden tillhörande 
Palestina. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-12-11, § 118, 
överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut.  
  
Konflikten Israel-Palestina är en långvarig konflikt som pågått i ca 70 år. Under 
denna period har en rad olika händelser från tid till tid inträffat som många 
gånger haft stora politiska återverkningar. Palestina är en omstridd region i 
Mellanöstern. Den omfattar områden som Västbanken, Gazaremsan och Östra 
Jerusalem. Frågan om Palestina som en självständig stat är komplex och 
kontroversiell. Många länder och internationella organisationer erkänner 
Palestina som en oberoende stat. Till exempel har över 130 FN-medlemsstater 
erkänt Palestina. Israel och några andra länder erkänner dock inte Palestina som 
en suverän stat. Bollebygds kommun tar inte ställning för endera part i denna 
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konflikt. Mot bakgrund av det samt ovanstående föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget ska avslås.  
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2021-11-11, § 172, antagit riktlinjer för 
flaggning i Bollebygds kommun. I riktlinjerna anges de tillfällen och datum, t ex 
allmänna flaggdagar, som flaggning ska ske på de officiella och kommunala 
flaggstängerna. Utöver de flaggtillfällen som anges i riktlinjerna ska det flaggas 
med stor restriktivitet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. Bollebygds kommun tar inte 
ställning för endera part i konflikten Israel-Palestina. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag att hissa den palestinska flaggan 
 Medborgarförslag om att den Palestinska flaggan hissas utanför 

kommunhuset_Bortredigerad 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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§27     KS2025/32 

 
Uppdrag om upprättande av reglemente för Åsastugorna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag på 
reglemente och andra relevanta styrdokument för fortsatt drift av Åsastugorna i 
intern drift. 
 

Ärendet 
I samband med organisationsförändringen av fd samhällsbyggnadsnämnden samt 
byggnation av servicebyggnad på Åsastugornas område har det uppdagats en del 
otydligheter kring såväl ekonomiska som juridiska aspekter. För att skapa en 
tydlighet i ansvars- och rollfördelning föreslås att ett reglemente för Åsastugorna 
antas av kommunfullmäktige. Reglementet kan behöva kompletteras med en eller 
flera riktlinjer för att säkerställa efterlevnad och önskad intention. 
  
Utredningen och framtagande av reglemente och andra styrdokument kommer 
ske av egen personal och kommer inte innebära några utökade kostnader. 
Däremot kan de föreslagna styrdokumenten innebära förändrade ekonomiska 
förutsättningar för Åsastugornas verksamhet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag på 
reglemente och andra relevanta styrdokument för fortsatt drift av Åsastugorna i 
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intern drift. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  

Beslutsunderlag 
 Uppdrag reglemente Åsastugorna 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
 

Sida 2 av 2Sida 128 av 128


	Kallelse
	Ordförande
	Ledamöter
	Ersättare
	Ärendet i korthet
	Ärendet i korthet
	Anmälningar

	3 - Inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö - information - KS2025/25
	§12 KSAU Inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö
	Inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö
	Beslut
	Ärendet


	Information, mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö, inventering
	Uppdrag och metod
	Inventering Olsfors
	Översiktsplanen
	Förslag på mark att utveckla i Olsfors

	Inventering i Töllsjö
	Översiktsplanen
	Förslag på mark att utveckla i Töllsjö

	Slutsatser

	4 - Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 m.fl - KS2024/311
	§11 KSAU Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 m.fl
	Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 m.fl
	Beslut
	Ärendet


	Planbesked Flässjum 12:75 m.fl., Ansökan om planbesked
	Planbesked Flässjum 12:75 m.fl., Komplettering till ansökan om planbesked
	5 - Ansökan om planbesked, Flässjum 1:7  - KS2025/5
	§13 KSAU Ansökan om planbesked, Flässjum 1:7
	Ansökan om planbesked, Flässjum 1:7
	Beslut
	Ärendet


	Planbesked, Flässjum 1:7, Planansökan, 241120
	Planbesked, Flässjum 1:7, Översiktskarta, 250128
	Bild 2: Översiktskarta

	Planbesked, Flässjum 1:7, Planbeskedsutredning, 250120 
	6 - Försäljning Råddeby 1:10 - KS2025/24
	§14 KSAU Försäljning Råddeby 1:10
	Försäljning Råddeby 1:10
	Beslut
	Ärendet


	7 - Uppföljning av samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024 - KS2025/14
	§15 KSAU Uppföljning av samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024
	Uppföljning av samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024
	Beslut
	Ärendet


	Bollebygds kommun - uppföljning samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024
	Bollebygds kommun – Uppföljning avseende samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024
	Uppföljning lokalt folkhälsoarbetebete
	Utgångspunkter för samverkansavtal och verksamhetsplan
	Lokal styrning, ledning och samverkan
	Ekonomisk redovisning för lokalt folkhälsoarbete
	Uppföljning folkhälsoinsatser


	Bollebygds kommun - budget och ekonomisk redovisning lokalt folkhälsoarbete 2024
	8 - Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt (kf fattar slutligt beslut) - KS2025/22
	§19 KSAU Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt
	Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt
	Beslut
	Ärendet


	VN § 1, valdistriktsindelning inför valet 2026
	__srv-platf-004_PlatinaFiles$_Active_57_571133eb-620d-4290-8fa3-636054a3c342
	Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt
	Beslut
	Ärendet



	10 - Svar på motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets reception (kf fattar slutligt beslut) - KS2024/34
	§21 KSAU Svar på motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets reception
	Svar på motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets reception
	Beslut
	Ärendet


	Motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets reception 
	Svar på motion (C) gällande ändring av kommunhusets öppettider
	Förslag till beslut
	Ärendet
	Bakgrundsfakta
	Kommunhusets reception har under de senaste fem åren haft färre och färre fysiska spontana besök. Kommuninvånare och företagare kontaktar tjänstepersoner och politiker företrädesvis via andra kanaler såsom till exempel telefon och e-post för att boka ett besök. Kommunens växel har öppet måndag till torsdag 08:00 – 12:00 och 13:00-16:00, fredagar 08:00 – 12:00. När kommunhuset hade öppet hela dagarna föredrog de spontana besökarna framförallt att komma på förmiddagarna. På eftermiddagarna var det få spontana besök till kommunhuset.

	Ekonomiska förutsättningar
	Bedömning
	Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att motionen ska avslås utifrån att behovet av den här insatsen inte bedöms bidra till en ökad tillgänglighet till tjänstepersoner och politiker. Tillgängligheten ökar till receptionens medarbetare men dessa kommer inte att kunna slussa vidare den besökande till den person hen vill träffa i de allra flesta fall på grund av att efterfråga tjänsteperson inte arbetar på plats eller är uppbokad på möte i huset eller någon annanstans. I och med pandemin skapades nya arbetssätt och rutiner för de allra flesta medarbetare och både medborgare och företagare vande sig vid att boka ett besök med efterfrågad tjänsteperson eller politiker för att kunna uträtta sitt ärende. Detta har fortsatt. Det vanligaste sättet att ta kontakt med en tjänsteperson eller politiker är att kontakta via telefon eller e-post och boka ett möte. När en person har bokat ett möte med en tjänsteperson eller politiker har denne möjlighet att förbereda sig inför mötet och kan därigenom i de allra flesta fall korta handläggningstiden i sitt ärende.

	Barnkonsekvensanalys
	Skickas till

	11 - Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente (kf fattar slutligt beslut)  - KS2024/247
	§23 KSAU Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente
	Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente
	Beslut
	Ärendet


	Motion (SD) om revidering av arvodesreglemente
	Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente
	Förslag till beslut
	Ärendet
	Bedömning
	Barnkonsekvensanalys
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	BOLLEBYGDS KOMMUN

	12 - Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser (kf fattar slutligt beslut) - KS2024/312
	§22 KSAU Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser
	Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser
	Beslut
	Ärendet


	Motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser
	Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser
	Förslag till beslut
	Ärendet
	Bedömning
	Barnkonsekvensanalys
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	BOLLEBYGDS KOMMUN

	13 - Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst för förtroendevalda (kf fattar slutligt beslut)  - KS2024/225
	§24 KSAU Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst för förtroendevalda
	Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst för förtroendevalda
	Beslut
	Ärendet


	Motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst för förtroendevalda 
	14 - Svar på motion (FR) gällande AI inom den kommunala verksamheten (kf fattar slutligt beslut) - KS2024/279
	§25 KSAU Svar på motion (FR) om AI inom de kommunala verksamheterna
	Svar på motion (FR) om AI inom de kommunala verksamheterna
	Beslut
	Ärendet


	Motion (FR) gällande AI inom den kommunala verksamheten
	15 - Svar på medborgarförslag om att den palestinska flaggan hissas utanför kommunhuset - KS2024/307
	§26 KSAU Svar på medborgarförslag om att den palestinska flaggan hissas utanför kommunhuset
	Svar på medborgarförslag om att den palestinska flaggan hissas utanför kommunhuset
	Beslut
	Ärendet


	Medborgarförslag om att den Palestinska flaggan hissas utanför kommunhuset_Bortredigerad
	16 - Uppdrag om upprättande av reglemente för Åsastugorna (kf fattar slutligt beslut) - KS2025/32
	§27 KSAU Uppdrag om upprättande av reglemente för Åsastugorna
	Uppdrag om upprättande av reglemente för Åsastugorna
	Beslut
	Ärendet





